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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 13/2007 
Caràcter: ordinària 
Data: 26 d´octubre de 2007 
Horari: de 10:00 a les 13:10 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Marta Camps Torrens,  1a. Tinent d'Alcalde 
 
 

Josep Presseguer Gené,  2n. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Mínguez García,  3a. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Parra Albà,  4a. Tinent d'Alcalde 
 
 

José M. Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
 
 

Dolors Arderiu Sabaté  6a. Tinent d'Alcalde 
 
 

Josep Barberà Morreres,  Regidor 
 
 

Oriol Yuguero Torres, Regidor 
 
 

Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
 
 

Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
 
 

Juan Gómez López, Regidor 
 
 

Sara Mestres Llussà, Regidora 
 
 

Luis Franco Bergua, Regidor 
 
 

M. Neus Brocal Mañas,  Regidora 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
 
 

Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
 
 

Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
 
 

Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
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M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 

 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió ordinària anterior  feta el dia 5 d'octubre de 2007.

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 5171 fins al núm. 5808, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 5-10-2007 de nomenament de la regidora Sra. M. Neus Brocal Mañas com a regidora de 
Polítiques d'Igualtat (integrada en la Comissió Informativa Municipal de Polítiques de Cohesió Social i 
Serveis a les Persones). 
 
- Decret de 5-10-2007 de delegació de la Presidència efectiva de la Comissió Informativa Municipal de 
Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les Persones en la  regidora Sra. M. Rosa Ball i Papiol. 
 
- Decret de 8-10-2007 de nomenament dels representants de l'Ajuntament en els Consells Escolars 
dels centres públics d'ensenyament no universitari de la ciutat. 
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4.- DESIGNACIÓ D'UN REPRESENTANT DE L'AJUNTAMENT EN LA COMISSIÓ DELEGADA DE 
LA FUNDACIÓ PRIVADA "FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA" 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
Primer.- Designar com a representant de l 'Ajuntament de Lleida en la Comissió Delegada de la 
fundació privada "FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA", la regidora de la Corporació S.Sa. Montserrat 
Mínguez i Garcia, atès que S.Sa. Josep Presseguer i Gené ha estat designat com a vicepresident 1r. 
de l'esmentat òrgan. 
 
Segon.- Donar trasllat d'aquest acord als interessats i a la fundació privada "FUNDACIÓ LA FIRA DE 
LLEIDA", als efectes legals oportuns. 
 
5.- NOMENAMENT DEL SR. XAVIER MACIÀ COSTA, COM A REPRESENTANT DE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL CONSORCI DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA (CNL DE 
LLEIDA) 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Promoció Cultural i Festes, per unanimitat 
s'acorda:  
 
Nomenar el Sr. Xavier Macià Costa com a representant de l'Ajuntament de Lleida al Consorci de 
Normalització Lingüística, atesa la trajectòria universitària, la seva competència acadèmica en la 
recerca literària, la producció com autor literari i l'activitat personal destacada en la promoció i defensa 
de la llengua i la cultura catalanes. 
 
Percebrà, en concepte de dietes i despeses de representació, la quantitat de 700 euros mensuals. 

 
6.- APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS DEL MUNICIPI DE LLEIDA PER L'ANY 2008 
  
Vista la proposta del gerent de RRHH i Via Pública, per unannimitat s'acorda: 
 
1. Establir les festes locals per a l'any 2008 del municipi de Lleida, recollint les de les Entitats 
Municipals Descentralitzades i comunicar al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya la 
seva inclusió en la corresponent Ordre de la Conselleria de Treball, de la manera següent: 
 
LLEIDA:  12 de maig i 29 de setembre 
RAIMAT: 25 de juliol i 6 de setembre 
SUCS:     15 de maig i 14 d'agost 
 
2. Notificar aquesta resolució als Serveis Territorials de Lleida del Departament de Treball de la 
Generalitat de Catalunya als efectes abans esmentats. 
 
7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER JOAN BAIGOL GUILANYÀ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol.licitud del Sr. Joan Baigol Guilanyà, gerent de Turisme de Lleida, per exercir un segon 
lloc de treball com a Professor Associat al Departament AEGERN,  a la Universitat de Lleida, amb una 
jornada laboral de 6 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
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8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT  SOL.LICITADA PER LA SRA.  MONTSERRAT PARRA I 
ALBÀ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol.licitud de la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora de Promoció Cultural i Festes, per 
exercir un segon lloc de treball com a Professora Associada al Departament de Filologia clàssica, 
Francesa i Hispànica de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 2,5  hores setmanals. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 

 
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER JOSÉ OSCAR GUARDIOLA GÓMEZ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol.licitud del Sr. José Oscar Guardiola Gómez, secretari del grup polític del partit Popular, 
per exercir un segon lloc de treball o activitat com a advocat, amb una dedicació de 17 hores 
setmanals. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
10.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDIT AL PRESSUPOST DE L'ANJUNTAMENT 2007 
(II) 
  
Vista la proposta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, tenint en 
compte que s'han complert els requisits establerts en l'ordenació legal vigent,  amb 18 vots a favor del 
PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de  
l 'Ajuntament 2007 (II), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
- Augments -  
 
 CAPÍTOL                                  TOTAL CAPÍTOL 
        1  ....................................   367.104,92 
        2 .....................................   263.895,08 
        4 .....................................   119.000,00 
                                                ____________ 
 
                    TOTAL ................   750.000,00 
 
- Disminucions -  
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 CAPÍTOL                                  TOTAL CAPÍTOL 
        3 ......................................    750.000,00 
                                                 _____________ 
                     TOTAL ................    750.000,00   
 
                            R E S U M  
Augment en despeses .................   750.000,00 
Disminució en despeses  .............   750.000,00 
                                                  _____________ 
                                                        ANIVELLAT  
 
Segon.-Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat.  
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 2007 (II), es 
considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en 
els termes regulats pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
11.- ACORDANT LA INCORPORACIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA A LA "ASOCIACIÓN 
ESPAÑOLA DE CIUDADES DEL VINO. ACEVIN. RUTAS DEL VINO DE ESPAÑA" 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.-Sol.licitar la incorporació a l'Asociación Española de Ciudades del Vino. 
 
Segon.- Donar la conformitat al text dels Estatuts de l'Asociación Española de Ciudades del Vino, 
ACEVIN. 
 
Tercer.- Autoritzar l'Il·lm. Sr. alcalde, amb els poders tan amplis com en dret calguin, per a l'execució 
del present, acord la signatura de documents i actes d'adhesió, la designació de la representació 
municipal en els òrgans de l'associació i la realització de tots els actes complementaris que es derivin 
de la condició d'associat. 
 
 
 
12.- PRÒRROGA DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ " entre  EL MINISTERIO DE INDÚSTRIA, 
TURISMO Y COMERCIO Y EL AYUNTAMIENTO DE LLEIDA PARA EL DESARROLLO DE UN 
PLAN DE SINGULARIZACIÓN  TURÍSTICA DE LLEIDA" 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, amb 18 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar la pròrroga d'un any del CONVENIO DE COLABORACIÓN ENTRE EL MINISTERIO 
DE INDUSTRIA, TURISMO Y COMERCIO Y EL AYUNTAMIENTO DE LLEIDA PARA EL 
DESARROLLO DE UN PLAN DE SINGULARIZACIÓN TURÍSTICA DE LLEIDA. 
 
Segon.- Aprovar l'atribució de la pòrroga del Pla de Singularització Turística al Patronat Municipal de 
Turisme de Lleida. 
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Tercer.- Autoritzar a l'Il·lm. Sr. alcalde, de forma tan amplia com en dret sigui possible, per a la 
signatura dels documents i l'adopció dels acords necessaris per a l'execució d'allò previst al primer 
punt. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES PARTICULARS I TÈCNIQUES CONCURS 
CONTRACTACIÓ ARRENDAMENT MITJANÇANT RÈNTING DE DIVERSOS VEHICLES DE LA 
GUÀRDIA URBANA 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el Plec de Clàusules particulars i tècniques que han de regir el concurs per procediment 
obert per a la contractació de l'arrendament de diversos vehicles per a servei de la Guàrdia Urbana, 
mitjançant sistema renting, per un import màxim de Lot 1 automòbils: 200.000,00 euros, Lot 2 furgons: 
86.000,00 euros, Lot 3 tot terrenys: 156.000,00 euros i Lot 4 motos: 515.000,00 euros i una durada de 
60 mesos. 
 
2n. Iniciar procediment licitatori mitjançant concurs obert de conformitat amb allò establert a l'art. 78 
del Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient en l'exercici 
pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò establert a l'art. 69.4 del Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques.  

 
 
 
14.- SOL.LICITUD D'AJUT PER A LA MILLORA DEL TRANSPORT URBÀ A MUNICIPIS NO 
INCLOSOS DINS L'ÀMBIT DE L'AUTORITAT DEL TRANSPORT METROPOLITÀ 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat s'acorda: 
 
Sol.licitar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya la 
concessió d'ajuts pels projectes pel servei del transport urbà al Municipi de Lleida, per un import total 
de 2.324.140,42 euros, d'acord amb el que es preveu en la ORDRE PTO7360/2007, de 8 d'octubre, 
de l'atorgament d'ajuts per a la millora del transport urbà a municipis no inclosos dins l'àmbit de 
l'Autoritat del Transport Metropolità. 

 
 
 
15.- NOMENAMENT DE LA PERSONA A DESIGNAR COM A DEFENSORA DELS DRETS DE LA 
INFÀNCIA 
  
El Ple de l'Ajuntament de Lleida en sessió realitzada el dia 27 de març de 1998, va aprovar la creació 
de la figura de defensor/a dels drets de la infància. 
 
Les funcions encomanades al defensor/a dels drets de la infància són: 
 
- Vetllar pel compliment de la Convenció de les Nacions Unides de 1989 sobre els drets de l'infant.
 
- Estudiar les queixes i suggeriments que afectin a la protecció i defensa dels infants. 
 
- Posar en coneixement de les administracions competents les situacions que es detectin on hi hagi 
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menors en risc, exigint les actuacions necessàreis. 
 
- Crear mecanismes d'informacio i participació per tal que els infants puguin exercir els seus drets, en 
especial pel que fa a les decisions municipals que els afectin. 
 
- Promoure el compliment de les ordenances municipals en tots aquells aspectes que afectin a la 
qualitat de vida dels infants. 
 
Durant aquests anys, la figura de Defensora dels drets de la infància s'ha consolidat plenament a la 
nostra ciutat, realitzant un paper molt actiu en la promoció de la infància i la protecció dels seus drets.
 
En l'exercici d'aquesta funció, la senyora Maria Burgués i Bargués, ha fet palesa la seva gran 
sensibiltiat pel món de la infància. El seu compromís amb la defensa dels seus drets, que suposa la 
difusió i la sensibilització de tota la societat envers els mateixos, i la denúncia quan es produeixen 
vulneracions, per una banda, i la promoció i l'impuls d'actuacions encaminades a fer-los efectius, per 
altra. 
 
Aquesta tasca ha estat reconeguda no sols a nivell ciutadà, sinó també a nivell de Catalunya i de 
l'Estat Espanyol amb la concessió de diferents premis. 
 
Atesa la indiscutible vàlua de la senyora Burgués per a l'exercici d'aquesta funció, l'experiència en el 
seu desenvolupament, el prestigi i reconeixement del que gaudeix, i la seva sensibilitat i compromís 
amb el món de la infància. 
 
Amb 19 vots a favor del PSC,  PP i ICV-EUiA, 6 en contra de CiU i 2 abstencions d'ERC, s'acorda 
aprovar la següent proposta del gerent de Serveis a les Persones: 
 
Nomenar  defensora dels drets de la infància a la senyora Maria Burgués i Barguès durant el període 
de vigència de la present legislatura.  

 
16.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA, ADJUDICADA PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, A LA COOPERATIVA ÇABIRA SCCL, SITUADA A L'ÀMBIT DE LA 
UA 22 PARCEL.LA E 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a la cooperativa ÇABIRA, S.C.C.L. la constitució d'una hipoteca sobre una finca, 
adjudicada per l'Ajuntament de Lleida, inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida núm. 1, Volum 
2691, Llibre 1838, Foli 166, Registral núm. 99320, situada a l'àmbit de la UA 22, parcel·la E, destinada 
a la construcció d'habitatges amb protecció social (HPO), del règim general, perquè pugui constituir 
una hipoteca a favor d'una entitat financera a fi de garantir l'atorgament de préstecs o crèdits per 
finançar tant l'adquisició de la parcel·la, com la construcció d'habitatges amb protecció oficial, amb 
lliuraments supeditats al control per l'entitat creditora i proporcional al desenvolupament de la 
realització de l'edifici. 
 
2. La garantia hipotecària que es constitueixi inclourà el capital, els interessos ordinaris i de demora a 
un tipus màxim del 22%, durant un termini màxim de 5 anys, així com el 30% del capital per costes i 
altres despeses en cas d'execució. 
 
3. Les hipoteques hauran d'haver-se constituït en el termini màxim de 24 mesos a comptar des de la 
data de l'atorgament de l'escriptura de compravenda per l'Ajuntament de Lleida, amb una duració 
màxima de 31 anys. 
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4. Les condicions resolutòries que s'imposaven en l'escriptura esmentada en l'epígraf anterior 
quedaran automàticament posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense 
ulterior intervenció de l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
5. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
17.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA, ADJUDICADA PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, A L'ENTITAT MERCANTIL VIVENDIA LLEIDA SL, SITUADA A 
L'ÀMBIT DEL P.P. SUR 33, PARCEL.LA 6 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a l'entitat mercantil VIVENDIA LLEIDA, S.L. la constitució d'una hipoteca sobre una finca, 
adjudicada per l'Ajuntament de Lleida, inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida núm. 3, Volum 
2424, Llibre 370, Foli 29, Registral núm. 21619, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 33, parcel·la 6, 
destinada a la construcció d'habitatges amb protecció social de preu concertat (HPC). La finalitat amb 
la que es constitueix la hipoteca a favor d'una entitat financera és la de garantir l'atorgament de 
préstecs o crèdits per finançar tant l'adquisició de la parcel·la, com la construcció d'habitatges amb 
protecció oficial i, si s'escau, amb lliuraments supeditats al control per l'entitat creditora i proporcional 
al desenvolupament de la realització de l'edifici. 
 
2. La garantia hipotecària que es constitueixi podrà incloure el capital suficient per a l'adquisició del 
solar i la construcció de l'edifici d'habitatges, els interessos ordinaris i de demora al tipus fixat per 
l'entitat financera, així com el capital per costes i altres despeses en cas d'execució, en els termes que 
estableixi l'esmentada entitat. 
 
3. Les condicions resolutòries que s'imposen en el Plec de condicions quedaran automàticament 
posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense ulterior intervenció de 
l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
4. Abans de subscriure el préstec hipotecari l'adjudicatari haurà de comunicar l'abast d'aquest i les 
condicions que el regulin per tal que l'Ajuntament de Lleida presti la seva conformitat mitjançant 
Resolució d'Alcaldia.  
 
5. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
 
18.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA, ADJUDICADA PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, A LA COOPERATIVA POR FONT SCCL, SITUADA A L'ÀMBIT DEL 
P.P. SUR 5, PARCEL.LA L-3 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a la cooperativa POR FONT, S.C.C.L. la constitució d'una hipoteca sobre una finca, 
adjudicada per l'Ajuntament de Lleida, inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida núm. 3, Volum 
2589, Llibre 452, Foli 106, Registral núm. 25498, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 5, parcel·la L-3, 
destinada a la construcció d'habitatges amb protecció social del règim general (HPO) i de preu 
concertat (HPC), perquè pugui constituir una hipoteca a favor d'una entitat financera a fi de garantir 
l'atorgament de préstecs o crèdits per finançar tant l'adquisició de la parcel·la, com la construcció 
d'habitatges amb protecció oficial, amb lliuraments supeditats al control per l'entitat creditora i 
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proporcional al desenvolupament de la realització de l'edifici. 
 
2. La garantia hipotecària que es constitueixi inclourà el capital, els interessos ordinaris i de demora a 
un tipus màxim del 22%, durant un termini màxim de 5 anys, així com el 30% del capital per costes i 
altres despeses en cas d'execució. 
 
3. Les hipoteques hauran d'haver-se constituït en el termini màxim de 24 mesos a comptar des de la 
data de l'atorgament de l'escriptura de compravenda per l'Ajuntament de Lleida, amb una duració 
màxima de 31 anys. 
 
4. Les condicions resolutòries que s'imposaven en l'escriptura esmentada en l'epígraf anterior 
quedaran automàticament posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense 
ulterior intervenció de l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
5. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
19.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA, ADJUDICADA PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, A LA COOPERATIVA HABITATGES VEÏNALS DE CATALUNYA, 
SCCL, SITUADA A L'ÀMBIT DEL P.P. SUR 5, PARCEL.LA L-4 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a la cooperativa HABITATGES VEÏNALS DE CATALUNYA, S.C.C.L. la constitució d'una 
hipoteca sobre una finca, adjudicada per l'Ajuntament de Lleida, inscrita en el Registre de la Propietat 
de Lleida núm. 3, Volum 2589, Llibre 452, Foli 111, Registral núm. 25499, situada a l'àmbit del Pla 
Parcial SUR 5, parcel·la L-4, destinada a la construcció d'habitatges amb protecció social de preu 
concertat (HPC). La finalitat amb la que es constitueix la hipoteca a favor d'una entitat financera és la 
de garantir l'atorgament de préstecs o crèdits per finançar tant l'adquisició de la parcel·la, com la 
construcció d'habitatges amb protecció oficial i, si s'escau, amb lliuraments supeditats al control per 
l'entitat creditora i proporcional al desenvolupament de la realització de l'edifici. 
 
2. La garantia hipotecària que es constitueixi podrà incloure el capital suficient per a l'adquisició del 
solar i la construcció de l'edifici d'habitatges, els interessos ordinaris i de demora al tipus fixat per 
l'entitat financera, així com el capital per costes i altres despeses en cas d'execució, en els termes que 
estableixi l'esmentada entitat. 
 
3. Les condicions resolutòries que s'imposen en el Plec de condicions quedaran automàticament 
posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense ulterior intervenció de 
l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
4. Abans de subscriure el préstec hipotecari l'adjudicatari haurà de comunicar l'abast d'aquest i les 
condicions que el regulin per tal que l'Ajuntament de Lleida presti la seva conformitat mitjançant 
Resolució d'Alcaldia. 
 
5. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
20.- APROVACIÓ DEL PROJECTE DE RENOVACIÓ DE LES XARXES D'AIGUA POTABLE DE LA 
RAMBLA DE LA MARIOLA (FASE II) 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
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1r.-  Donar  la conformitat  al  PROJECTE DE RENOVACIÓ DE LES XARXES D'AIGUA POTABLE 
DE LA RAMBLA DE LA MARIOLA-FASE II, per  un pressupost de 999.171,71 euros.  
 
2n.- Ordenar a la concessionària AIGÜES DE LLEIDA-UTE, l'execució de  les  obres  contingudes  al 
PROJECTE DE RENOVACIÓ DE LES XARXES D'AIGUA POTABLE DE LA RAMBLA DE LA 
MARIOLA-FASE II, per   un   pressupost   de 999.171,71  euros, dels quals seran a càrrec de l'exercici 
pressupostari de l'any 2007 la quantitat de 130.953,92 euros i a càrrec de l'exercici pressupostari de 
l'any 2008 la quantitat d 868.217,79 euros,  d'acord  amb  l'estipulat en la clàusula 8a.  6è)  del 
Contracte de Gestió del Servei, essent el cost   de les obres  repercutible  en  els terminis previstos en 
la clàusula 29a. del Plec de condicions.     
 
3r.-Ordenar a la concessionària AIGÜES DE LLEIDA  la coordinació de les obres amb les previstes 
d'urbanització.                                       

 
 
 
21.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES I ECONÒMIQUES 
PARTICULARS PER A LA CONTRACTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DEL MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ INTEGRAL DEL PARC CAMPS ELISIS DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.-  Aprovar  el  Plec de clàusules administratives i econòmiques particulars que  ha  de  regir 
l'adjudicació del CONTRACTE DE SERVEI PÚBLIC DE MANTENIMENT I CONSERVACIÓ 
INTEGRAL DEL PARC CAMPS ELISI DE LLEIDA, per un import de 751.704,25 euros. 
  
2n.- Aprovar  la  despesa  per un import total de 751.704,25 euros.  
                                                                         
3r.- Escollir  com  a  forma  de  licitació el concurs, pel procediment obert. 
 
4t.-  Iniciar  el procediment licitatori, de conformitat amb l'establert  a  l'art.  78 del Text  Refós  de  la  
Llei  de Contractes de les Administracions  Públiques  aprovat per RD Legislatiu 2/2000 de 16 de juny. 
 
5è.- L'adjudicació d'aquest contracte resta condicionada a l'existència de crèdit necessari i suficient en 
l'exercici pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò que estableix l'art. 69.4 del Text Refós de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
6è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  
 
22.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES I TÈCNIQUES PARTICULARS 
PER A LA CONTRACTACIÓ DEL PLA DE MANTENIMENT, CONSERVACIÓ I MILLORA D'ESPAIS 
PÚBLICS URBANS I BRIGADA D'ACCIÓ IMMEDIATA 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, amb 20 vots a favor del PSC, PP i ERC i 7 
abstencions de CiU i ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1r.-  Aprovar  el  Plec de clàusules administratives i tècniques particulars que  ha  de  regir 
l'adjudicació del Contracte de Manteniment,  Conservació  i  Millora  dels  Espais  Públics Urbans i 
Brigada d'Acció Immediata, per un import total de 2.240.000,00 euros.                                             
                                                                        
2n.- Aprovar  la  despesa  per un import total de 2.240.000,00 euros.  
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3r.-  Escollir  com  a  forma  de  licitació el concurs, pel procediment obert. 
 
4t.-  Iniciar  el procediment licitatori, de conformitat amb l'establert  a  l'art.  78 del Text  Refós  de  la  
Llei  de Contractes de les Administracions  Públiques  aprovat per RD Legislatiu 2/2000 de 16 de juny. 
 
5è.- L'adjudicació d'aquest contracte resta condicionada a l'existència de crèdit necessari i suficient en 
l'exercici pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò que estableix l'art. 69.4 del Text Refós de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
6è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  
 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES I TÈCNIQUES PARTICULARS 
QUE HAN DE REGIR LA LICITACIÓ DEL CONTRACTE D'ASSISTÈNCIA PER AL SEGUIMENT I 
CONTROL D'OBRES D'URBANITZACIÓ I OBRES CIVILS DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars i Tècniques que han de regir el concurs per 
procediment obert per a la contractació dels treballs d'assistència tècnica per al seguiment i control 
d'obres d'urbanització i obres civils a Lleida, any 2008, amb un pressupost de 77.000,00 euros IVA 
inclòs.  
 
2n.- Aprovar la despesa per un import de 77.000,00 euros.  
 
3r.-  Escollir  com  a  forma  de  licitació el concurs, pel procediment obert.                  
 
4t.-  Iniciar  el procediment licitatori, de conformitat amb l'establert  a  l'art.  78 del Text  Refós  de  la  
Llei  de Contractes de les Administracions  Públiques  aprovat per RD Legislatiu 2/2000 de 16 de juny.
 
5è.- L'adjudicació d'aquest contracte resta condicionada a l'existència de crèdit necessari i suficient en 
l'exercici pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò que estableix l'art. 69.4 del Text Refós de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
6è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  

 
 
 
24.- APROVACIÓ CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA AMB LA JUNTA DE COMPENSACIÓ DE 
LA UA NÚM. 45 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística  subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i la Junta de 
Compensació de la Unitat d'Actuació 45,  en data 15 d' octubre del 2007,  per l'execució de l'obra de la 
rotonda que el planejament general preveu al límit de l'esmentada UA 45 i SUR 9, sobre el canal de 
Seròs i fins al límit de la unitat d'Actuació.  
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2n.- PUBLICAR-HO al Butlletí Oficial de la Província.  
 
 
 
25.- APROVACIÓ CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA AMB LA JUNTA DE COMPENSACIÓ DEL 
PLA PARCIAL DEL SUR 2 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística  subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i la Junta de 
Compensació del Pla Parcial SUR-2,  Ciutat Jardí del Pla General de Lleida,   en data 30 de juliol del 
2007,  per la recepció d'obres d'urbanització de l'esmentat sector.  
 
2n.- PUBLICAR-HO al Butlletí Oficial de la Província.  
 
 
 
26.- APROVACIÓ CONVENI DE GSTIÓ URBANÍSTICA AMB L'ENTITAT SOLUCIONES URBANAS 
SA PER LA CESSIÓ ANTICIPADA D'UNA FINCA SITUADA AL SUR 19, AFECTADA 
D'EQUIPAMENT PER LA CONSTRUCCIÓ D'UN PAVELLÓ POLIESPORTIU 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i l'entitat 
Soluciones Urbanas, SA, en data 16 d'octubre de 2007, per la cessió anticipada en ple domini d'una 
superfície  de 5.075,18 m2,  classificats   de sòl urbanitzable delimitat,  inclosa en el SUR 19, amb 
referència cadastral núm. 25900000000110024WK, amb la reserva de l'aprofitament urbanístic que es 
farà efectiu quan es tramiti el projecte de reparcel·lació.  
 
2n.- PUBLICAR-HO al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3r.- INCORPORAR aquest Conveni a l'expedient  de la figura de Gestió urbanística: Projecte de 
reparce.llació d'aquest àmbit d' actuació, als efectes del que disposa l' article 26.3 del Decret 305/2006 
de 18 de juliol, pel qual s' aprova el Reglament de la Llei d'Urbanisme .  

 
 
27.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA,  AMB L'INCASOL, PER A LA 
CESSIÓ ANTICIPADA D'UNA FINCA SITUADA EN SÒL URBANITZABLE DELIMITAT (SUR 19) 
AFECTADA D'EQUIPAMENT PER LA CONSTRUCCIÓ D'UN PAVELLÓ POLIESPORTIU 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el text del Conveni de Gestió Urbanística a subscriure entre l'Ajuntament de Lleida i 
INCASOL, per la cessió anticipada en ple domini d'una superfície  de 2.263,71 m2 classificats   de sòl 
urbanitzable delimitat,  inclosa en el SUR 19, amb referència cadastral núm. 
2223805CG0122C0001SS, amb reserva de l'aprofitament urbanístic que es farà efectiu quan es 
tramiti el projecte de reparcel·lació d' aquest àmbit d' actuació. 
 
2n.- PUBLICAR-HO al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3r.- INCORPORAR aquest Conveni a l'expedient  de la figura de Gestió urbanística: Projecte de 
reparcel·lació d'aquest àmbit d'actuació, als efectes del que disposa l'article 26.3 del Decret 305/2006 
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de 18 de juliol, pel qual s' aprova el Reglament de la Llei d'Urbanisme .  
 

 
28.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.UU 
DEL PLA GENERAL DE LLEIDA EN L'ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL DEL GOLF DE RAIMAT 2000 I 
DE L 'ART. 177 DE LES NN.UU 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment el projecte de Modificació puntual de les Normes Urbanístiques  del  Pla 
General de Lleida en l'àmbit del Pla Especial del "Golf Raïmat-2000" i de l'article 177 del Pla General 
de Lleida, que comporta la modificació de l'article 21 de les NN.UU del Pla especial Golf Raïmat-2000 
", d'acord amb les prescripcions dels apartats cinquè i sisè de l'informe-proposta que s' incorporen 
d'ofici, amb el següent contingut :       
 
"Art 177 Zona de planejament aprovat- Clau 7A 
 
1. Definició de la zona 
 
Correspon als àmbits definits pels plans parcials aprovats definitivament corresponents als sectors de 
Joc de la Bola (AD 12-12-1982), de la Bordeta sud (AD 12-12-1987), de Balàfia nord (AD 12-12-1996), 
del Polígon Industrial del Camí dels Frares (AD 12-12 1982), el Mini-polígon de la Creu del batlle) (AD 
12-12-1996), del Camí vell d'Albatàrrec (AD 28-5-97), Cap-pont (AD 26-4-96-publicació DOG), 
Minipolígon les Canals (en tràmit), així com l'àmbit del Pla especial Golf Raimat  (AD 24-01-2001) 
 
2. Objectius generals 
 
Es objectiu d'aquest pla integrar l'ordenació física global dels mateixos, així com fomentar el 
desenvolupament d'aquests documents, en funció del seu pla d'etapes. A tal efecte, en el termini 
determinat pels 12 mesos de la vigència d'aquest pla es procedirà a la revisió del compliment dels 
diferents plans parcials i en cas d'incompliment es procedirà al canvi de sistema d'actuació en els 
termes previstos en la legislació urbanística aplicable a la seva efectiva execució. 
 
3. Determinacions de l'ordenació. 
 
3.1  Es manté l'ordenació dels plans parcials aprovats definitivament, no obstant, es podrà reordenar 
l'edificació en les condicions següents: 
 
a) L'àmbit mínim serà de tota una illa, unitat de projecte i/o una unitat de zona. 
 
b) La reordenació ha de suposar una millora  de l'espai públic i del lleure privat. A tal efecte es 
considera determinació fonamental la vialitat i els equipaments i zones verdes dels sistemes locals 
projectats en els plans parcials. 
 
c) La reordenació volumètrica permetrà incrementar l'ocupació en planta baixa o soterrani, a efectes 
de la millora de les condicions d'aparcament, fins un màxim de 5% de l'àmbit, però en cap cas 
s'incrementarà l'edificabilitat total resultant del pla parcial. 
 
d) Les alçades màximes i nombre màxim de plantes, en cap cas podran ultrapassar la envolvent 
màxima determinada per l'art.44 d'aquestes Normes. 
 
e) La proposta de nova ordenació restarà condicionada a la prèvia tramitació d'un Estudi de detall, que 
incorporarà les determinacions anteriors, i les que siguin necessàries en funció de la seva finalitat. 
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3.2     En el Pla parcial de Balafia, les plantes soterrani s'admetran sota l'espai  d'aprofitament privat 
no qualificat d'espai lliure privat. 
 
3.3  En el Pla especial Golf Raimat, es manté la ordenació aprovada definitivament. 
 
4. Determinacions de l'edificació. 
 
Seran d'aplicació les ordenances urbanístiques contingudes en els respectius plans derivats aprovats 
excepte lo determinat anteriorment. Igualment no seran d'aplicació les determinacions de l'edificació 
contràries als paràmetres tècnics dels tipus d'edificació d'aquests Pla General, que seran d'aplicació 
superior, en funció dels criteris de jerarquia normativa. 
 
5. Condicions particulars d'ús. 
 
Seran d'aplicació les determinacions del planejament derivat aprovat definitivament, les quals restaran 
modificades i/o precisades amb els següents extrems: 
 
a) Els usos derivats del planejament derivat aprovat s'ajustaran unívocament a les noves definicions 
d'usos i als condicionants normatius del Pla General. 
 
b) En les unitats de zona on sigui admissible l'habitatge plurifamiliar, no computaran com habitatges 
els usos residencial especial, l'hoteler i el sanitàrio-assistencial. Així mateix l'habitatge està admès en 
planta baixa". 
             
        " Article 21 Exercici de la facultat d' edificar 
 
1 . Per raó de la classificació del sòl ( sòl urbà consolidat) que regula aquest Pla,  les llicències d'usos i 
obres seran atorgades per l'Ajuntament de Lleida".                       
 
2. Trametre-ho a la Comissió Territorial d' Urbanisme per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
29.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA, ARTICLES 136 I 138 DE LES NN.UU 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, amb 26 vots a favor del PSC, CiU, PP 
i ERC i 1 abstenció d'ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1.- Aprovar provisionalment  el projecte de modificació puntual del Pla General de Lleida dels articles 
136 i 138 de les NN.UU. del Pla General de Lleida per tal d'adequar els paràmetres urbanístics dels 
terrenys qualificats de Sistema d'Equipaments a les necessitats de les entitats públiques i a permetre 
la redacció d'un Pla Especial Urbanístic que determini la seva titularitat, promogut d'ofici, afegint un 
nou apartat en els articles 136 i 138 amb el següent text: 
 
Art. 136 Titularitat i règim urbanístic 
 
(...) Els equipaments comunitaris de titularitat privada poden ser, a més dels existents en la data 
d'aprovació d'aquestes normes , altres que així s'estableixi mitjançant la tramitació d'un pla especial 
urbanístic. 
El Pla especial urbanístic, haurà de justificar la necessitat, la oportunitat i la conveniència del canvi de 
titularitat, des del punt de vista de l'interès general, ponderant la millora qualitativa de les dotacions 
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públiques que suposa la proposta.  
El Pla Especial urbanístic, també  haurà de justificar que es mantenen els estàndards mínims fixats  
per la legislació urbanística vigent, pel que fa al còmput global del Sistema d'Equipaments públics 
reservats en el conjunt dels sectors urbanitzables previstos pel Pla general. 
 
Art. 138 Condicions d'ús, edificació i desenvolupament 
 
 (...) 
14. Es permetrà la modificació dels paràmetres definits en els apartats anteriors i mitjançant la 
tramitació de l'instrument de planejament derivat adequat en l'àmbit  dels terrenys qualificats  
d'Equipaments  de titularitat pública, sempre i quan es garanteixi que la proposta s'adeqüi a l'entorn i 
restin totalment justificades les necessitats de les entitats públiques concurrents. 
 
2.- Trametre-ho a la Comissió Territorial d' Urbanisme per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
30.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS RELATIVA ALS OBJECTIUS DE 
DESENVOLUPAMENT ACORDATS EN LA "CIMERA DEL MIL·LENI DE L'ANY 2000" 
  
Vista la moció presentada per tots els grups municipals,  per unanimitat s'acorda: 
 
1. Continuar treballant des del nostre entorn per assolir una transformació social de la nostra societat 
en la recerca de l'altre món possible; unint esforços i assumint la part de responsabilitat col·lectiva dels 
actors que pensem, treballem i actuem per la construcció d'una societat global més justa. 
 
2. Expressar públicament el nostre recolzament a la campanya  de sensibilització "La salut en el 
mil·lenni: una signatura pendent" duta a terme per Medicus Mundi i Farmacèutics Mundi i per les 
Entitats i ONGD de la nostra ciutat. 
 
3. Instar a les diverses administracions a que acompleixin els acords a què es van comprometre en la 
Cimera del Mil·lenni l'any 2000 i que aquests no siguin merament una declaració de bones intencions.
 
4. Instar al Govern de l'Estat espanyol i al Govern català, per a: 
 
a. Que es destini el 0,7% del PIB a l'Ajuda Oficial al Desenvolupament, i que aquesta ajuda es gestioni 
de manera transparent i sense que sigui reemborsable. 
 
b. Que es condoni el deute extern i es destinin aquests recursos a l'assoliment dels Objectius de 
Desenvolupament del Mil·lenni. 
 
c. Que les polítiques d'ajuda a la cooperació al desenvolupament vagin en consonància amb les línies 
de treball establertes pels grups de treball de les Nacions Unides i que tinguin en compte les regions i 
els països prioritaris i que l'ajuda en salut no quedi tan lluny del 21-23% establert pels experts. Que 
l'ajuda en salut s'empri com a estratègia eficaç per millorar l'Atenció Primària i per a promocionar 
l'accés als serveis de salut sexual i reproductiva als països empobrits econòmica i socialment. 
 
d. Que en l'àmbit de l'accés als medicaments essencials, es prenguin les mesures adients per 
augmentar l'accés d'aquests als països empobrits, incentivant les empreses farmacèutiques 
catalanes/espanyoles, perquè proveeixin medicaments sota llicència obligatòria als països sense 
capacitat productiva pròpia, o bé, incentivant que la recerca finançada amb fons públics o altruistes es 
posi a disposició dels beneficiaris sense drets d'exclusivitat, facilitant les condicions d'accés i costos 
més assequibles entre d'altres.  
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5. Instar a l'Organització Mundial del Comerç de manera que, adopti mesures comercials 
internacionals encaminades a afrontar els problemes de salut pública promovent el desenvolupament 
de nous medicaments i garantint l'accés als medicaments essencials. 
 
6. Traslladar aquest acord als diferents estaments abans esmentats. 

 
 
 
31.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS DE SUPORT AL PROJECTE INICIAL 
DE TUNEL DE TRES CARRILS A VIELHA 
  
Vista la moció presentada per tots els grups municipals, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Expressar la necessitat de mantenir el consens polític i institucional de suport al projecte 
inicial de túnel de tres carrils i actuar conjuntament en la seva defensa. 
 
Segon.- Instar al Ministerio de Fomento per tal que el nou túnel de Vielha tingui els tres carrils. 
 
Tercer.- Recolzar els treballs i les actuacions realitzades des de la Diputació de Lleida. 
 
Quart.- Demanar al Govern català que faci les actuacions necessàries per tal que l'Estat realitzi el nou 
túnel de Vielha d'acord amb el projecte inicial, o d'altres per tal de garantir-ne la seguretat i la legalitat.
 
Cinquè.- Donar trasllat d'aquests acords al Ministerio de Fomento, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Conselh Generau d'Aran i a l'Ajuntament de Vielha - Mijaran i a la Diputació de Lleida.

 
 
 
32.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC i ICV-EUiA, INSTANT LES 
ADMINISTRACIONS CATALANES PER TAL QUE LLEIDA ESDEVINGUI COM A INDISCUTIBLE 
CAPITAL AGROALIMENTARIA DE CATALUNYA I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Vista la proposta de moció presentada pels grups del PSC, ERC i ICV-EUiA, amb 24 vots a favor dels 
grups del PSC, ERC, ICV-EUiA i CiU i 3 abstencions del grup del PP, s'acorda: 
 
1.- Instar a que les administracions catalanes i, concretament el Departament d'Agricultura, 
Alimentació i Acció Rural (DAR), segueixin apostant perquè Lleida esdevingui com la capital 
agroalimentària de Catalunya i que es compleixi l'acord del Govern de la Generalitat de 3 de febrer de 
2004 en el que es fa efectiu el trasllat de la seu d'Agricultura a Lleida. 
 
2.- Recolzar l'acord del Parlament de Catalunya adoptat el 24 d'octubre de 2007 que insta al Govern 
de la Generalitat a seguir donant l'acompliment del decret 162/2004 de febrer, que fixa la seu del 
Departament d'Agricultura, alimentació i Acció Rural a Lleida, tot incorporant-hi progressivament els 
principals òrgans de direcció política de la Conselleria. 
 
3.- Demanar a la Generalitat l'elaboració d'un pla de trasllat que concreti les accions que facin efectiu 
l'acompliment de l'acord citat en el punt segon d'aquesta moció. 
 
4.- Instar al DAR a fer efectiva la descentralització plena d'aquelles àrees que es poden desenvolupar 
plenament a Lleida, especialment les relacionades amb l'Institut de Recerca i Tecnologia 
Agroalimentàreis (IRTA). 
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5.- Demanar al govern de la Generalitat que atengui la demanda del territori d'acord amb els actors 
socials i la Unviersitat de Lleida d'ubicar a Lleida una facultat de Veterinària. 
 
6.- Fer arribar aquests acords a l'administració catalana. 

 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA RELATIVA A LA REDACCIÓ DEL "PLA 
D'ACOLLIDA" PER A PERSONES IMMIGRADES 
  
Amb 1 vot a favor el grup d' ICV-EUiA, 17 vots en contra dels grups del PSC i ERC i 9 abstencions 
dels grups de CiU i PP, es rebutja la moció següent: 
 
El Govern de l'Ajuntament de Lleida presentarà al Ple, en un termini no superior al primer trimestre de 
2008, el PLA D'ACOLLIDA per a persones immigrades que contempli, almenys, el coneixement de 
recursos disponibles a la ciutat per als aspectes de vivenda, la salut i l'assistència social; els sistemes 
organitzatius de l'educació, la sanitat i les comunicacions; les xarxes associatives i culturals. El PLA 
D'ACOLLIDA oferirà, igualment, l'oportunitat de l'aprenentatge de la llengua catalana i, si és el cas, 
igualment de la llengua castellana, en horaris compatibles amb la vida laboral. 
 
L'Ajuntament de Lleida crearà un punt d'informació específic a l'OMAC per a les persones 
nouvingudes i realitzarà un pla de formació específica per a les persones que hagin d'atendre aquests 
serveis. 
 
El desenvolupament progressiu del PLA D'ACOLLIDA per a persones immigrades a Lleida s'iniciarà al 
2008.  

 
 
 
34.- MOCIÓ DEL GRUP DE CiU (TRANSACCIONADA AMB EL GRUP DEL PSC) RELATIVA A LA 
SUPRESIÓ DE BARRERES ARQUITECTÒNIQUES EN EL PÀRQUING DE L'AV. DE BLONDEL 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la moció presentada pel grup municipal de CiU, transaccionada amb 
el grup municipal del PSC, que té el tenor literal següent: 
 
L'Ajuntament de Lleida negociarà amb l'empresa concessionària del pàrquing de Blondel l'adopció de 
mesures necessàries per tal de fer accessible el pàrquing subterrani de Blondel,  amb l'objectiu 
d'assolir un acord durant el primer trimestre del 2008 i establir un calendari per a l'execució d'obres. 

 
 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP DE CiU DEMANANT RETRANSMETRE LES SESSIONS PLENÀREIS 
ÍNTEGRES A TRAVÉS DE SENYAL DE TV, RÀDIO I INTERNET 
  
Amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA  i 15 vots en contra del grup 
del PSC, s'acorda rebutjar la moció següent: 
 
Que per tal de donar compliment al principi de democràcia participativa, transparència i informació, i 
per a garantir una major participació de la ciutadania en els assumptes municipals, el Ple municipal 
acorda que el govern faci les gestions necessàries per retransmetre les sessions plenàries íntegres, 
almenys una vegada en directe i una altra en diferit i en horari de màxima audiència, a través de 
senyal de TV, ràdio i internet. 
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INTERVENCIONS 
 
Abans d’iniciar la sessió plenària el Sr. alcalde vol que consti en acta el condol de la corporació per la 
defunció del pare de la regidora Sra. Montse Bergés.   
 
Punt número 10. Expedient de modificació de crèdits al pressupost de l’Ajuntament de 2007 (II) 
 
 
La Sra. Rivadulla manifesta que votarà a favor de l’expedient de modificació de crèdits. Però valora 
que la gestió del dia a dia es fa molt penosa quan  se sap que hi ha unes despeses obligades per 
l’activitat municipal que han estat pressupostades de forma insuficient. Demana a l’equip de govern 
que comenci a corregir aquestes situacions. Manifesta la preocupació per la partida de jardineria i creu 
que és necessari que el pressupost garanteixi la correcta prestació de les tasques de manteniment de 
la ciutat.  
 
La Sra. Horcajada entén que es presentin a aprovació expedients de modificació, ja que sempre pot 
haver despeses que no puguin haver estat previstes. Però li sorprèn que durant el passat any es va 
sotmetre a consideració del Ple un expedient per un import molt similar. Demana que es faci uns 
pressupostos més realistes perquè no sigui necessari complementar partides de despesa corrent. Hi 
ha partides que considera normal que s’hagin de modificar (com la transferència a l’IME o l’aportació a 
la Fundació Paisatge Urbà) però hi ha altres que representen un increment considerable (com les 
partides de comunicacions telefòniques, comunicacions postals o d’altres despeses de funcionament) 
on l’increment és de quasi el doble de l’import inicial.  Demanen una major precisió en la 
pressupuestació o un major control d’aquestes despeses. Per aquest motiu s’abstindran de votar.  
 
El Sr. Guallar anuncia que el seu grup també s’abstindrà de votar. La raó  d’aquest posicionament és 
la manca d’explicació i de justificació dels motius que fonamenten la modificació. En la Comissió 
Informativa es van demanar aquestes explicacions i justificacions i on s’havien produït els 
desajustaments. Es va dir que part de la despesa era per donar compliment a l’augment de 
retribucions del 0,35% acordat en el pacte conveni; també es  van referir a altres despeses de serveis. 
Però no es va entrar a explicar el conjunt amb detall, cosa necessària per avaluar la correcció de la 
modificació. Es va dir que existia una denominada “motxilla” de despeses del capítol 2 que passava 
sempre d’un any per altre, sense concretar quins eren els imports i els conceptes. Durant el mes de 
març es va incorporar al capítol 2 un increment d’1,7 milions d’euros. Si no es detallen els motius, el 
grup de CiU no pot fer un acte de fe i votar a favor. Tenen el deure d’esbrinar els motius de les 
variacions. En exercicis anteriors també es va incrementar el capítol 1 en imports similars al 
d’enguany, tot i que no existia el motiu de l’augment del 0,35% de retribucions. No s’ha fet cap detall o 
separació del que correspon als increments del pacte i/o a altres conceptes. Si es donen aquestes 
explicacions podrien canviar el seu vot, en cas contrari no se’ls hi pot demanar cap acte de fe.  
 
La Sra. Mínguez diu que no es demana cap acte de fe. El pressupost és un document viu i al llarg de 
l’any pateix modificacions i és bo que aquests canvis permetin el control de l’oposició.  Agraeix el vot 
favorable d’ICV-EUiA i ERC i l’abstenció dels grups de PP i CIU. Explica el contingut de l’expedient de 
modificació de crèdits, que té un import total de 750.000 euros. Destaca que la major part dels 
increments de partides corresponen al capítol 1 (majoritàriament per aplicar l’increment del 0,35%), a 
partides de subministraments que eren insuficients o a rebuts de consums del darrer període del 
passat any facturats en aquest exercici (l’esmentada “motxilla”). La resta correspon a l’aportació a la 
Fundació Paisatge Urbà i a partides de serveis personals. És un expedient tècnic en què destina 
l’estalvi d’interessos per suplementar les partides abans esmentades.  
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El Sr. Guallar exposa que la manca d’informació sobre el detall del contingut de les modificacions és el 
que motiva que es parli d’acte de fe i el que impedeix que hi votin a favor. Creu que el Govern té els 
sistemes de control adients per saber on es produeixen les desviacions pressupostaries i quin ha estat 
el motiu. L’oposició no té ni les dades ni els mitjans per poder analitzar aquestes motivacions. La 
comptabilitat analítica i funcional permet al Govern saber quins han estat els departaments més 
eficients, quins no s’han ajustat a les previsions i quines han estat les causes. No s’ha facilitat aquesta 
informació, especialment en els casos de majors increments com han estat els de les comunicacions, 
per exemple. Per dissipar qualsevol tipus de dubte seria bo facilitar una informació detallada. Així 
també es faria possible la tasca de control de l’oposició, que ara no es pot exercir per manca de dades 
específiques.  
 
La Sra. Mínguez respon que no hi ha manca d’informació i que l’expedient estava a disposició dels 
grups. En la Comissió Informativa es va donar compte de tot el detall de les factures que han motivat 
l’expedient. Explica que la partida de comunicacions està centralitzada. Insisteix que el pressupost és 
un document viu, elaborat l’any anterior d’acord amb les previsions de despeses. Moltes vegades hi ha 
imprevistos o partides difícils de quadrar com el cas del capítol 1, per exemple. L’expedient és de 
caràcter netament tècnic. Reitera l’agraïment als grups que votaran a favor i les abstencions.    
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions dels grups de CiU i 
PP.  
 
(Durant el debat d’aquest punt s’incorpora a la sessió la regidora Sra. Montse Parra). 
 
Punt número 12. Pròrroga del Conveni de col·laboració entre el Ministeri d’Indústria, Turisme i 
Comerç i l’Ajuntament de Lleida per al desenvolupament d’un Pla de singularització turística 
 
La Sra. Bergés lamenta que no s’hagi convocat el Patronat de Turisme abans del Ple. Creu que en el 
Patronat es podia haver donat una explicació detallada dels motius pels quals se’n demana la 
pròrroga, i que li sembla bé. Demana a l’equip de govern que faci un esforç per explicar als grups el 
seguiment de temes tan importants com aquest. Ara s’aprovarà la prorroga, però no serà fins a la 
reunió de Turisme quan es disposi de la informació sobre l’estat d’execució dels projectés i els que 
resten per fer. 
 
La Sra. Horcajada anuncia l’abstenció del grup del PP. El 2 de novembre del 2005 es va signar un 
conveni per desenvolupar un pla de singularització turística a la ciutat. Per aquest motiu hem rebut 
anticipadament 3 milions d’euros, perquè en un any executem les actuacions pactades. El conveni 
preveu pròrrogues semestrals sense que el termini d’execució excedeixi de dos anys. El dia 2 de 
novembre de 2007, es compleix el termini i l’Ajuntament no ha complert les seves obligacions. Ara 
depenem de la bona fe del Ministeri perquè ens atorgui una pròrroga; si es denegés suposaria 
l’obligació de retornar els fons no disposats amb els corresponents interessos de demora. El grup del 
PP lamenta la manca d’informació sobre les actuacions executades en el marc d’aquest pla, quines 
són les que resten pendents i quin és l’import no disposat. Això motiva l’abstenció, tot i que volen que 
la pròrroga s’atorgui. Hi ha una mala gestió de l’Ajuntament en incomplir els terminis pactats.  
 
El Sr. Guallar també anuncia l’abstenció del seu grup, per una motivació similar a la que ha explicat el 
grup del PP. Dimarts passat, en la Comissió d’Economia, tota la informació que recollia aquest 
expedient era l’informe – proposta i el conveni de l’any 2005; no hi havia cap altra. No hi era l’annex de 
les actuacions pactades, ni l’estat d’execució d’aquestes. Es torna a  demanar  un altre acte de fe. La 
informació és necessària per tenir una opinió i, si escau, votar-hi a favor. Hauria estat raonable que, en 
els cinc mesos del nou mandat s’hagués reunit el Patronat de turisme per valorar l’estat d’execució del 
Pla. Ahir, a les 8 del vespre, van rebre un correu electrònic on es relacionen quines obres s’han 
executat i quines estan pendent d’execució. Però aquesta informació no està quantificada. Aquesta 
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dada és important ja que, segons preveu el conveni, cal avalar la part no justificada. L’aval té un cost 
que ara no podem saber. Això fa que no ens puguem pronunciar a favor. Sobta que la  informació que 
es demana (i no s’ha lliurat) és justament aquella que l’Ajuntament haurà de presentar al Ministeri per 
justificar la petició de la pròrroga.  Pregunta per què serveixen tants gerents si la informació que 
disposen els grups és tan minsa.  
 
La Sra. Mínguez diu que és cert que hauria estat més escaient haver passat primer l’expedient pel 
Patronat de Turisme i després ratificar-ho pel Ple; lamenta que no hagi estat així i el dia 30 es donarà 
compte al Patronat de l’acord plenari. Ha estat un problema de calendari i de terminis. A la Comissió 
d’economia es va informar sobre el  Pla de singularització turística i sobre l’objecte de la pròrroga que 
es demanarà al Ministeri. El Pla incloïa les obres dels Templers, la Suda, la Lleida Secreta o el projecte 
del BTT. Era gairebé impossible acabar-los en un any. El retard no es produeix  moltes vegades per 
manca d’eficiència, sinó, perquè intervenen altres agents quan es tracta de projectes de gran 
complexitat com els arqueològics. La pròrroga està totalment justificada i acordada amb el Ministeri. Es 
tracta d’una qüestió purament de terminis. Ahir es va informar per correu electrònic de l’estat 
d’execució dels projectes. La pròrroga està pactada i es concedirà. També informa que s’ha executat 
aproximadament la meitat del pressupost previst.  
 
El Sr. Guallar lamenta que tota aquesta informació es faciliti ara i no el dimarts passat. Demana que la 
informació es doni íntegra en les comissions.  
 
El Sr. alcalde diu que allò que vol evitar és que no es conegui la ciutat. Demana que es visitin les 
obres del Castell dels Templers, les de la nova EMBA al carrer de la Palma (pas previ per l’actuació al 
Roser), les que es fan als baixos de la Paeria, etc. Creu que, quan es tracta un tema com aquest, és 
millor parlar de realitzacions que no parlar sobre gerents.  
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions dels grups de CiU i 
PP.  
 
Punt número 13. Aprovació del Plec de clàusules particulars i tècniques del concurs de 
contractació d’arrendament (mitjançant rènting) de diversos vehicles de la Guàrdia Urbana 
 
El Sr. Guallar agraeix l’equip de govern haver incorporat una petició del seu grup que va ser formulada 
en la Comissió informativa. Es bo discutir però també és bo coincidir i incloure els suggeriments i les 
aportacions dels grups. Demana ser agosarats en matèria d’exigir que els vehicles que faci servir 
l’Ajuntament tinguin el menor índex de contaminació. Ja hi ha vehicles híbrids per a les policies locals i 
en el proper concurs seria bo plantejar aquesta alternativa. 
 
El Sr. alcalde diu que les empreses que ofertin vehicles híbrids es podran presentar al concurs i, com 
sigui que es puntuen les característiques de sostenibilitat,  tindran també bones opcions.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt número 15. Proposta de nomenament de la persona a designar com a Defensora dels drets 
de la infància 
 
El Sr. alcalde agraeix la presència en la sala de la Sra. Maria Burgués, proposada com a Defensora 
dels drets de la infància. 
 
La Sra. Rivadulla felicita la Sra. Burgués i creu encertat el seu nomenament. Considera que la 
defensora dels infants ha de centrar la seva tasca en el grup d’infants més necessitats de la ciutat. 
Totes les qüestions lúdiques o d’altra mena es poden atendre des de les regidories de l’Ajuntament. 
Els nens que tenen poques oportunitats o viuen en famílies desestructurades tenen dret a la igualtat 
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d’oportunitats. Encoratja la Sra. Burgués que la seva tasca sigui prioritàriament l’atenció dels infants 
que necessiten el suport de l’administració municipal.  
 
La Sra. Bergés reconeix la gran importància de la figura de la Defensora dels drets de la infància, que 
ha de disposar dels recursos suficients per ser efectiva i desenvolupar una tasca eficient. És una 
institució molt diferent a la Sindicatura de Greuges. Vol fer un reconeixement a la tasca feta per la Sra. 
Burgués al llarg de més de vint anys, que han consolidat aquesta figura. Però també creu que ha 
arribat el moment del relleu i que la persona que ha de protagonitzar aquest canvi ha de tenir 
disponibilitat i autonomia per actuar en el marc de la ciutat. Per aquest motiu s’abstindran de votar, ja 
que consideren que ara era el moment adequat per fer aquest relleu. 
 
La Sra. Obis anuncia que el grup de CiU votarà en contra d’aquest nomenament. No tenen res en 
contra de la Sra. Burgués, persona que els hi mereix tot el respecte. Però consideren intolerable que la 
figura de la Defensora de la infància es polititzi, és més hauria d’estar en les antípodes de la política. 
La Sra. Burgués es política en actiu, senadora, i amb el seu nomenament es vincula la figura de la 
Defensora a un càrrec polític. Més encara quan aquest càrrec requereix una gran dedicació a les 
necessitats de la infància. El grup de CiU ha manifestat que en aquesta qüestió té una absoluta 
voluntat de consens: hi ha persones molt formades en l’àmbit de la infància que treballen en entitats 
vinculades a aquest món i que obtindrien el consens general per desenvolupar aquesta responsabilitat. 
Cal evitar que ningú pugui tenir la temptació de fer servir aquesta figura per fer campanya en favor d’un 
partit polític determinat, especialment si es té en consideració que en pocs mesos hi haurà eleccions 
generals. Lamenten la decisió del Govern i reiteren el vot contrari.  
 
El Sr. Castillo diu que, des de la seva creació,  la figura de la defensora dels drets dels infants s’ha 
consolidat a la nostra ciutat, desenvolupant un paper molt actiu  en la promoció de la infància i la 
protecció dels seus drets. En l’exercici d’aquestes funcions la Sra. Burgués ha fet palesa la seva gran 
sensibilitat pel món de la infància i el compromís en la defensa dels seus drets. La defensora 
continuarà fent fermament la funció que la Sra. Rivadulla ha considerat essencial d’aquest encàrrec de 
la corporació. La tasca feta per la Sra. Burgués ha estat reconeguda en els àmbits, de Catalunya i de 
l’Estat. Aquesta vàlua i l’experiència i el prestigi demostrat, juntament amb el compromís acreditat de la 
Sra. Burgués justifiquen la proposta. El fet de ser membre d’un partit polític no és (en un sistema 
democràtic) cap element negatiu. Els partits són les eines fonamentals de participació política. Agraeix 
els vots favorables així com les abstencions i felicita la Sra. Burgués.  
 
La Sra. Obis diu que es sa i democràtic pertànyer a un partit polític. Una altra cosa és tenir en 
l’actualitat un càrrec polític com en el cas de la persona proposada.  
 
El Sr. alcalde ratifica la seva opinió sobre la idoneïtat de la Sra. Burgués per desenvolupar la tasca de 
defensora de la infància. Creu que els reconeixements públics en són una bona mostra. Sobre la 
suposada incompatibilitat política esmenta exemples com els de les senyores Marta Mata (en matèria 
educativa) o la Sra. Núria de Gispert (vinculada a Càritas). Ningú no qüestiona que persones com 
elles, no pugin ser idònies per dur a terme projectes transversals pel fet de formar part d’un partit 
polític.  
 
El Sr. Gavín vol deixar clar que no és qüestiona l’adscripció de la Sra. Burgués a un partit polític  sinó 
el que exerceixi un càrrec polític en actiu. Així ho ha precisat abans la Sra. Obis.  
 
El Sr. alcalde reitera els dos exemples anteriors en què, a més d’estar adscrites a un partit polític, 
exercien càrrecs polítics específics al llarg de la seva trajectòria.  
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, PP i ICV-EUiA,  6 vots en contra del grup de CiU i 2 
abstencions del grup d’ERC. 
 



 
 
 
 
 
 

 22

El Sr. alcalde felicita la Sra. Burgués ui diu que està convençut que efectuarà la tasca de defensora 
dels  infants amb la sensibilitat, la imparcialitat i l’ interès pels més febles que l’ha caracteritzat durant 
tota la seva vida.  
 
Punt número 21. Plec de clàusules administratives i econòmiques particulars per a la 
contractació del servei públic del manteniment i conservació integral del Parc dels Camps Elisis  
 
La Sra. Rivadulla destaca que l’import d’aquesta contractació obliga que el Govern hagi d’adreçar els 
recursos necessaris no només per mantenir els Camps Elisis sinó pel conjunt de la jardineria de la 
ciutat. Comenta que durant els darrers anys ha existit una manca absoluta de voluntat per dotar la 
jardineria municipal dels recursos que necessita per tenir una ciutat bonica. Demana que es modifiqui 
el Plec de condicions, ja que durant tot el conjunt de l’articulat es nomena la Regidoria d’Urbanisme i 
Medi Ambient que ja no existeix (la Sra. Marta Camps és regidora d’Urbanisme i Habitatge). Creu que 
això demostra que la nomenclatura que s’ha donat a moltes regidories no té cap contingut. També 
qüestiona les despeses de campanya divulgativa (1%) que consten en el Plec. La pràctica demostra 
que aquestes despeses serveixen generalment per publicitar la figura del Sr. alcalde i la de la regidora 
d’urbanisme. Es podrien estalviar aquests imports en tots els plecs similars i destinar-los a ampliar el 
nombre d’unitats d’obra o servei. Es remet a la pràctica dels darrers dos anys amb relació a les 
campanyes divulgatives. Reitera que cal incrementar els imports dels contractés de manteniment de 
jardineria de la ciutat.   
 
La Sra. Camps celebra que la major part dels grups estiguin  d’acord amb aquesta contractació. Creu 
que la inversió feta en un lloc emblemàtic com son els Camps Elisis (prop de 9 milions d’euros) 
requereix una dedicació especial no només en jardineria sinó també en manteniment integral de 
mobiliari, neteja dels serveis, reparacions i vigilància. Creu que a la Sra. Rivadulla li hauria agradat 
aquesta  dedicació i la critica per fer gala de desmemòria en les seves intervencions. Parla dels 
pressupostos de jardineria com si no hagués format part del Govern anterior i s’oblida que també ella 
els va aprovar. No es poden minimitzar els contractes d’ASPROS i l’Escola de Jardineria, als quals cal 
sumar les contractacions externes. No entén la virulència de la seva intervenció amb relació a aquest 
Plec. Les previsions pressupostàries actuals en matèria de jardineria (que són insuficients) van ser 
fetes per la Sra. Rivadulla quan era responsable del servei. Amb relació a  les campanyes diu que 
serveixen per divulgar a la ciutadania les obres que s’estan fent i s’incorporen al Plec sense traslladar-
ho a altres partides del pressupost com altres persones havien fet. Serveixen per informar i fomentar la 
participació veïnal en les obres que els hi afecten. Aquest Plec donarà molt bon resultat i espera que 
es presentin moltes empreses a la licitació. Els Camps Elisis han de continuar sent el gran parc de 
referència de la ciutat.  El manteniment és una tasca tan important com l’execució de les obres, per 
això s’incrementen els recursos que s’hi destinen.  
 
La Sra. Rivadulla demana que faci memòria al Sr. alcalde amb relació  a allò que ha passat durant els 
darrers anys amb el pressupost de jardineria. Diu que votarà a favor de la proposta perquè estima el 
projecte i els Camps Elisis. L’import que s’hi destina és necessari, ja que el parc encara no està 
suficientment bé. Considera que en la intervenció de la Sra. Camps s’han dit algunes coses sabent que 
no eren veritat. Manifesta que presentarà al Ple la gran quantitat de documentació elaborada els 
passats anys pel seu grup, en la qual s’explicava les necessitats pressupostàries que requeria el 
manteniment de la jardineria. Tenien constància de les insuficiències dels pressupostos i més quan 
any rere any s’incorporaven nous espais que calia mantenir, fruit del desenvolupament urbanístic i de 
les obres municipals. En el debat de pressupostos hi ha qüestions que cauen; es podien plantejar si 
aquesta manca de recursos era motiu suficient per abandonar el Govern; però aquest  no era el cas, ja 
que s’han fet moltes altres polítiques positives entre els tres partits.  
 
La Sra. Camps reitera allò dit en la seva intervenció tot i que agreix que el vot de la Sra. Rivadulla 
sigui favorable. No acaba d’entendre la visió tan reduïda que planteja en la seva intervenció. La ciutat 
creix per a tothom, no només per la jardineria. Cal mantenir tots el serveis que també creixen de forma 
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permanent i en cap de les altres partides el saldo s’ha reduït a zero a la meitat d’exercici, com ha 
passat amb la jardineria. Creu que ha existit una manca de previsió per qui ara critica les dotacions 
existents i que només s’han pogut corregir amb imaginació i amb l’optimització d’altres partides. La 
ciutat no està desatesa. Tothom s’ha d’ajustar a la veritat i assegura que  recorda molt bé les 
discussions pressupostàries.  
 
El Sr. alcalde diu que té molta memòria i que la diferència de visions entre la Sra. Rivadulla i l’alcalde 
és que ell no es penedeix de la tasca feta durant l’anterior mandat de tots plegats i la tornaria a fer. 
Tant en l’àmbit de la jardineria, de la millora de la ciutat o de la divulgació feta.  
 
La Sra. Rivadulla reitera la pregunta al Sr. alcalde sobre si té memòria respecte a aquest tema. El Sr. 
alcalde respon que sí, que en té.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
Punt número 22. Plec de clàusules administratives i tècniques particulars per a la contractació 
del Pla de manteniment, conservació i millora d’espais públics i la brigada d’acció immediata 
 
La Sra. Rivadulla anuncia que s’abstindrà de votar amb relació a  aquest Plec. Considera que 
l’augment de pressupost del contracte encara és insuficient. A proposta del seu grup es va dir que un 
percentatge de l’increment de recaptació de l’IBI fos destinat a dotar les brigades d’acció immediata. 
Està comprovat que aquesta partida és petita, hi ha parts de la ciutat que no són ateses i això causa 
discriminacions entre zones. Ha d’haver dotació econòmica per a tothom. També s’abstindrà perquè 
l’import de la campanya divulgativa d’aquest contracte suposa una quantitat substanciosa (més de 
33.000 ), gairebé la meitat de la quantitat que reiteradament ha demanat la Sra. Rivadulla per fer el 
manteniment del carril bicicleta, per exemple. Creu que cal canviar el costum d’incloure en els Plecs de 
condicions tants diners destinats a campanyes divulgatives i incrementar la prestació dels serveis. 
 
La Sra. Bergés recorda que en l’anterior mandat es va posar en funcionament la brigada d’acció 
immediata i ha estat un servei molt important per a la ciutat; la feina es va notant tot i que el creixement 
de la ciutat exigeix també més actuacions. Està d’acord amb l’augment del pressupost. Demana que 
mitjançant la Comissió Informativa, o d’un altre mecanisme, s’expliqui el programa de treball de la 
brigada (zones d’actuació i planificació). La transparència facilitaria la relació amb els ciutadans que 
requereixen aquest servei.  
 
El Sr. Montanya anuncia que hi votaran a favor i demana que la brigada d’acció immediata es posi a 
treballar ràpidament. És una reivindicació del seu grup municipal que ha estat exposada reiteradament 
en els programes electorals. Hauria agraït que l’ increment d’aquest contracte hagués estat avalat per 
algun informe tècnic en què s’expliqués la motivació de les quantitats destinades. Hauria estat bo, 
també, que aquest informe s’hagués elaborat mitjançant la zonificació de la ciutat i les seves 
necessitats, això ens faria detectar els punts més febles, on caldria incrementar les actuacions 
públiques  i les mesures de conscienciació vers la ciutadania sobre la necessitat de contribuir al 
manteniment de l’espai i del mobiliari urbà. El volum econòmic del contracte hauria d’estar avalat d’una 
forma més tècnica i més planificada.  
 
El Sr. Gavín diu que el seu grup s’abstindrà de votar. Tenen motius per pensar que és una acció 
positiva i és cert que hi ha una millora. Però tenen també motius per no sentir-se satisfets en matèria 
de conservació de la ciutat. El seu posicionament dóna un marge de confiança al Govern i permet que 
el seu grup es manifesti sobre els punts en què hi ha discrepància. L’estat de conservació de la ciutat 
no és el que CiU voldria. Cal destinar més recursos, i potser manca planificació i orientació tècnica. 
Comparteixen els arguments que s’han dit en el debat d’aquest punt. L’estat de l’entorn urbà no és 
satisfactori i així ho aprecia la majoria de la ciutat. Hi ha una gran quantitat de denúncies per caigudes 
degudes al mal estat dels carrers; hi ha problemes per a les persones amb mobilitat reduïda i la ciutat 
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no és prou atractiva per manca de manteniment  i conservació. També és important manifestar el 
desgrat per l’ús que fa el Govern pel que fa a la divulgació. Han criticat reiteradament l’excés de 
publicitat i propaganda que fa l’equip de govern; aquesta publicitat no la paguen les empreses sinó que 
el seu cost està inclòs en els plecs. Es fa lloança i promoció de l’alcalde i de l’equip de govern i no es 
fa divulgació de les coses que es fan. La suma dels imports de divulgació suposa una quantitat “brutal” 
de recursos destinats a publicitat política de l’equip de govern.  
 
La Sra. Camps es remet a les explicacions que es donen cada any sobre aquest contracte. El 
contracte és per fer reparacions puntuals de carrers, places, mobiliari, etc. No es pot pretendre que 
amb 2,2 milions d’euros s’arrangin molts carrers i places. Explica el bon funcionament de la brigada 
d’acció immediata i quines són les funcions que desenvolupa (reparacions, urgències, etc.). S’ha 
adaptat un bon nombre de guals amb càrrec a aquesta partida. L’objecte d’aquest contracte és que el 
manteniment arribi a tots els barris i no concentrar-ho en unes actuacions determinades. Es 
compromet a fer arribar als regidors de la Comissió el balanç d’actuació anual (detallat i per zones) de 
la brigada d’acció immediata. Amb relació a la divulgació és remet als tríptics que s’han finançat amb el 
percentatge de divulgació on constava el que s’estava fent i les previsions d’actuacions a cada barri. 
No es feia propaganda política. Hi ha divulgació i informació, cosa que també acaben de reclamar 
alguns grups. És un Plec important i suposa un augment del 50% de la quantitat  que es va destinar 
l’any 2005. 
 
S’aprova la moció amb 20 vots a favor dels grups del PSC, PP  i ERC i 7 abstencions dels grups de 
CiU i  ICV-EUiA 
 
Punt número 23. Plec de clàusules administratives i tècniques particulars per la licitació del 
contracte d’assistència per al seguiment i control d’obres d’urbanització i obres civils a Lleida 
 
La Sra. Bergés celebra que s’hagi fet aquest Plec, ja que en la Comissió Informativa va proposar fer 
un contracte similar per al seguiment d’altres tipus d’obres. Demana que es pugui establir algun 
mecanisme perquè aquest seguiment es faci també en les obres adjudicades pel propi Ajuntament. 
Considera que la fórmula emprada en el Plec per fer el seguiment és molt correcta (l’explica) i seria 
perfectament aplicable a les obres públiques.   
 
La Sra. Camps recorda que aquest Plec es va posar en marxa l’any passat i ara s’augmenta el seu 
pressupost un 28%. La importància d’aquest seguiment és fonamental perquè aquestes obres privades 
les ha de rebre l’Ajuntament i després hi  ha de fer el manteniment. De les obres municipals, es fa el 
corresponent seguiment mitjançant les direccions d’obra i els controls externs. Celebra el suport dels 
grups a aquest Plec.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
Punt número 30. Moció conjunta de tots els grups municipals relativa als objectius de 
desenvolupament acordats en la “Cimera del mil·lenni de l’any 2000” 
 
Després de diversos comentaris per concretar el contingut de la moció, intervé com a ponent la Sra. 
Mínguez. Explica que a les dues del migdia d’ahir es van passar als grups el text definitiu de les 
mocions amb el convenciment que si hi havia alguna discrepància els la hi comunicaria. Demana a 
l’oposició més sensibilitat per facilitar la gestió de les mocions, especialment quan es pretén que siguin 
conjuntes.   
 
La Sra. Rivadulla diu que està d’acord amb la proposta en la forma i en el fons i per això hi votarà a 
favor. Els portaveus dels  grups d’ERC, PP i CiU també manifesten que hi votaran a favor.  
 
S’aprova la moció per unanimitat.  
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Punt número 32. Moció dels grups del PSC, ERC i ICV-EUiA, instant les administracions 
catalanes, per tal que Lleida esdevingui com a indiscutible capital agroalimentària de Catalunya 
i altres acords complementaris 
 
El Sr. Presseguer fa de ponent. Comenta el debat  que es va fer en els mitjans de comunicació i entre 
la ciutadania sobre aquestes qüestions. Calia donar una resposta contundent i definitiva, i més tenint 
en consideració que el Parlament de Catalunya també ha adoptat recentment un acord unànime en 
aquest sentit. Es vol anar una mica més lluny que l’acord del Parlament. Els tres eixos de la moció són: 
deixar clar el fet de la seu de la Conselleria d’Agricultura a la nostra ciutat, remarcar l’aposta perquè 
Lleida segueixi sent la capital agroalimentària dels nostre país i donar resposta inequívoca al suport 
per a la reclamació d’una facultat de veterinària a les nostres terres.  
 
La Sra. Rivadulla diu que ha signat aquesta moció perquè ha millorat molt amb les aportacions del 
seu grup i el d’ERC. La moció inicial no era tan contundent, era més ambigua. S’ha pogut concretar i 
reflectir també el consens en què s’ha arribat al  Parlament de Catalunya. Més enllà de les mocions 
que es puguin votar i aprovar caldria diàleg entre les diverses forces polítiques de la ciutat de Lleida 
per saber quina és la posició de tothom. Moltes vegades les declaracions i els fets no van en el mateix 
sentit. Això pot acabar creant un estat de frustració entre la ciutadania. Cal una taula de forces 
polítiques i entitats lleidatanes per saber on som, on volem arribar i quina és la situació real. Estem 
tractant sobre temes molts importants per a la ciutat i no podem fer passos enrere. La moció està molt 
bé, però no és suficient.  
 
La Sra. Bergés comenta el treball intens esmerçat per arribar a aquest acord. Celebra que encara que 
hagi estat amb tres setmanes de retard (sobre l’anterior Ple) el grup del PSC hagi presentat aquesta 
moció i defensi el compliment de l’acord de la Generalitat. La corporació i la ciutat han d’aprofitar 
aquesta moció i el recent acord del Parlament. Per això han considerat necessari afegir a la proposta 
el punt on es demana a la Generalitat que elabori el pla per fer el trasllat i concreti les accions per dur-
lo a terme. Hem de ser capital agroalimentària amb fets que ho demostrin. La seu d’Agricultura ha 
d’estar a Gardeny amb el PCiTAL. Hem de fer una aposta decidida per l’IRTA, cal concretar 
actuacions. Pel que fa a la reclamació de la Facultat de Veterinària, reconeix l’esforç fet des de tots els 
àmbits per aconseguir-la.  
 
 
 
El Sr. Zapater recorda que en el passat Ple d’octubre es van presentar dues mocions (dels grups del 
PP i de CiU) instant el paer en cap a continuar les negociacions per aconseguir el trasllat definitiu a 
Lleida de la seu del departament d’Agricultura, amb l’objectiu que Lleida esdevingui la capital 
agroalimentària de Catalunya. Les esmentades mocions van comptar amb els vots de tots els grups 
excepte el socialista. Consideren, doncs, altament paradoxal que després de vint dies es presenti al 
Ple una moció que, en essència, busca obtenir la mateixa finalitat que les que van ser rebutjades. Creu 
que la moció presentada és només una cortina de fum per distreure l’opinió pública, molt alterada per 
les declaracions del conseller i del paer en cap (que ha claudicat a fer que es decidia a Barcelona). La 
societat lleidatana ha reaccionat per pressionar les institucions. L’alcalde estava en una situació difícil: 
respectar les decisions dels governants del seu partit o defensar els interessos de la ciutat de Lleida. El 
grup del PP espera que prengui la segona opció. El PSC s’ha de definir si la capitalitat agroalimentària 
es fonamenta en ser la seu de la Conselleria d’Agricultura o vindrà determinada per altres factors com 
els de fer arribar a Lleida projectes innovadors o els laboratoris de l’IRTA. Si l’opció és la segona, el 
grup del PP s’abstindrà de votar aquesta moció.  
Per al grup del PP la veritable capitalitat agroalimentària s’aconseguirà, en primer lloc, quan la seu 
política i administrativa de la Conselleria sigui a Lleida, donant compliment al Decret 162/2004, de 3 de 
febrer. En segon lloc, quan la majoria dels serveis de l’IRTA estiguin centralitzats a  Lleida i en tercer 
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lloc, quan la UdL disposi d’una facultat de veterinària pròpia.  
 
 
El Sr. Gavín diu que en aquesta qüestió, relativa al departament d’Agricultura, l’espectacle és 
impressionant. Recorda les mocions presentades en el passat Ple pels grups de CiU i del PP, que van 
tenir el suport de tots els grups excepte el del PSC. La moció del seu grup demanava clarament una 
cosa raonable: que les institucions i els governants compleixin els seus compromisos i els seus acords. 
No es va tenir el suport del PSC i la moció que inicialment presentava aquest partit al Ple era coherent. 
Es pretenia rebaixar el contingut de les mocions que havien estat rebutjades al Ple passat; es volia 
institucionalitzar la renúncia a defensar aquest tema davant el Govern. En la moció original no es 
parlava en cap moment d’exigir el compliment dels acords del Govern, es pretenia dir al sector quina 
havia de ser la seva seu oficial o s’instava als alts càrrecs que facin ús d’un espai determinat. També 
es deia que la capitalitat agroalimentària de Lleida no passava per la ubicació concreta d’una seu 
administrativa. Pregunta que s’ha fet del projecte de la rehabilitació de l’edifici de Gardeny per ubicar la 
Conselleria. Que s’ha fet de tants discursos de l’alcaldia on s’havia dit que la seu del Departament era 
un dels pilars i dels atractius de Parc de Gardeny? 
Pregunta també què ha passat des del dia d’ahir fins al dia d’avui perquè el text de la moció hagi 
canviat de forma tan substancial; respon que el fet que ha condicionat aquest canvi ha estat la moció 
presentada per CiU al Parlament de Catalunya. En seu parlamentària s’ha aprovat per unanimitat un 
acord on és resol continuar donar compliment al Decret 162/2004 i, incorporar, a l’esmentada seu els 
principals òrgans de direcció política del departament. Aquest ha estat el motiu de modificar la moció 
del PSC i acceptar les esmenes d’altres grups. La moció d’avui ve a incidir exactament en allò que 
varem votar fa vint dies.  
 
El grup de CiU hauria votat en contra de la moció inicial del PSC. Creu que per democràcia cal 
defensar la validesa dels acords de les institucions democràtiques. Hi ha un decret del Consell 
Executiu de la Generalitat, un acord del Ple del nostre Ajuntament i un conveni signat entre l’alcalde i el 
conseller. Manifesta la seva satisfacció pel canvi radical d’actitud que suposa la moció que ara es 
sotmet a votació i la que donaran suport. Vol també que hi hagi un canvi real de l’actitud de l’alcalde i 
de l’equip de govern defensant els interessos de Lleida. Amb relació a la facultat de veterinària no creu 
que sigui procedent demanar a la Generalitat que sigui sensible amb les nostres peticions (com es feia 
en la moció original) sinó que cal demanar seriositat i el compliment dels acords i dels compromisos. 
Cal exigir que s’actuï de forma justa amb la UdL i les seves expectatives, ampliant les places de la 
Facultat de Medicina i creant la facultat de Veterinària. Votaran a favor de la moció i es manifesten 
partícips de l’èxit que es pugui obtenir. Cal deixar clar que a la gent de les nostres terres no se’ls  pot 
enganyar i crear falses expectatives i promeses de grans projectes, que després es desmunten.  Cal 
defensar la dignitat de la nostra gent, del territori i de la pròpia institució municipal de la qual formem 
part.  
 
El Sr. Presseguer agreix que, després d’un intens debat, s’hagi pogut presentar una moció conjunta 
amb els grups d’ERC i d’ICV-EUiA. Diu a la Sra. Rivadulla que l’Ajuntament disposa d’una institució 
apropiada per debatre les qüestions que ha plantejat, com és el Consell Econòmic i Social. Aquesta 
moció no suposa cap cortina de fum, sinó aclarir unes qüestions molt concretes, essencialment la de 
garantir la capitalitat agroalimentària de Lleida (que no l’ha de donar ningú sinó que cal que la fem i 
ens la creguem nosaltres mateixos). Demana al grup del PP que voti  aquesta moció, ja que les 
coincidències són substancials. Diu al Sr. Gavín que la moció que avui es presenta és un esforç útil per 
tal de deixar clares moltes coses de les que fa tres setmanes varem debatre en aquesta mateixa sala. 
Si ens empenyem en buscar els matisos i les petites diferencies, per tal de no aplegar esforços, 
sempre hi haurà motius per separar-nos i no per trobar la unió. El nom no fa la cosa. Es tracta de 
donar un missatge clar de la ciutat de Lleida amb relació a una sèrie de remors que han provocat un 
gran debat  intern i extern a la nostra societat. Es tracta de deixar clar que la Conselleria d’Agricultura 
no pot marxar de Lleida perquè ja hi és (en aplicació de l’acord de Govern de l’any 2004); que hi ha 
una voluntat unànime del Parlament de Catalunya de que es posi en marxa la concreció de la 
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incorporació progressiva dels principals òrgans de Govern de la Conselleria. També s’incorpora 
aquesta moció la reivindicació d’una Facultat de Veterinària pròpia a la UdL. Han existit discrepàncies i 
debats sobre temes com les recents declaracions del Sr. Montilla en la Universitat Autònoma de 
Barcelona: creu que s’han tret algunes frases del seu context i demana que es llegeixi la intervenció 
sencera del President. Nosaltres no hem de ser forts perquè els altres siguin dèbils; hem de ser forts 
perquè tenim aquesta qualitat. Guanyarem com a capital agroalimentària si podem col·laborar amb 
centres com el de la UAB.  Creu que no són necessaris tants discursos i tantes paraules. La moció 
presentada resum allò que hem discutit i acordem.  
 
La Sra. Rivadulla diu que aquesta moció hi és perquè les coses no estaven clares.  Ha existit un gran 
enrenou que ha obligat a fer mocions; ja teníem un acord de Govern que calia desenvolupar. Es felicita 
per la presentació de la moció, es congratula del vot favorable de CiU i demana el suport del grup del 
PP. Valora molt positivament les esmenes incorporades pel seu grup i pel d’ERC. Explica que 
l’esmena del segon punt coincideix amb la presentada pel Sr. Pané en el Parlament de Catalunya i que 
va fer possible l’acord entre tots els grups. Abans hi havia un acord de Govern i ara hi ha (a més) un 
acord parlamentari que compromet tothom.  Proposa una aliança estreta dels grups lleidatans per 
garantir el creixement de les nostres terres. De vegades quan un creix (fent referència a l’àrea 
metropolitana de Barcelona)  un altre ha de perdre. Cal establir sinèrgies amb altres parts del territori 
però la capitalitat agroalimentària és quelcom més que una paraula: ha de tenir contingut.  
 
La Sra. Bergés diu que tot el conjunt de debats que s’han fet (en la  corporació, en els medis de 
comunicació o en el Parlament) quan es traslladen a la societat provoquen confusió. Donem voltes des 
de fa massa temps. Per això s’ha intentat concentrar i concretar conceptes en la moció consensuada i 
esmenada. La moció inicial del PSC va arribar als grups abans de l’acord del Parlament. Creu que amb 
aquest acord parlamentari i amb la moció que avui es presenta, es concentraran tots els esforços en 
allò que és important. Espera que això acabi amb els discursos i porti com a conseqüència que es 
concretin les realitats.  
 
El Sr. Zapater diu que des del punt de vista del seu grup, aquesta moció arriba amb tres setmanes de 
retard. Els primers interessats en que la Conselleria estigui a Lleida érem els grups que varem 
presentar les dues mocions al Ple passat. Va ser el grup del PSC qui va votar en contra d’aquestes 
mocions. Creu que els desacords que han estat explicats en el medis de comunicació són qüestions 
internes de partit que afecten el PSC i que han comportat declaracions contradictòries. La resta de 
grups i la ciutadania de Lleida estem expectants. El grup del PP vol que Lleida tingui la Conselleria, 
però que la tingui íntegra, al 100% (amb tots els òrgans de decisió, polítics, administratius i de poder). 
Els despatxos centrals han d’estar a Lleida i aquí s’han de prendre les decisions de la capitalitat 
agroalimentària i dels temes relacionats amb l’agricultura. Està d’acord amb gran part de les idees 
exposades pel Sr. Presseguer però vol remarcar que el seu grup va posar els punts sobre les “i” fa tres 
setmanes, amb la moció que van presentar i defensar. No votaran en contra perquè volen donar suport 
a la capitalitat. Demana explicacions per quin motiu el grup del PSC va votar en contra de les mocions 
del passat Ple. 
 
El Sr. Gavín reitera que en la primera intervenció va dir clarament que votaria a favor de la moció; no 
creu justificades les crítiques fetes pel Sr. Presseguer amb relació a la cerca de les discrepàncies per 
no arribar a acords comuns. En aquest cas el grup de CiU deixa clar que se suma a la iniciativa, ara 
que la moció ha estat modificada de forma radical amb relació a la que es va presentar inicialment. 
Pregunta per quin motiu va votar en contra el grup del PSC a les mocions de fa tres setmanes, quan 
ara es recull en la moció conjunta el punt de demanar el compliment de l’acord de Govern. Pregunta 
qui és el que ha dividit i respon que aquesta divisió no ha estat altra que la que es va produir fa tres 
setmanes amb els vots en contra. La votació parlamentària d’ahir sembla que hagi donat permís 
perquè el PSC canviï la seva moció i participi en un nou text que repeteix el contingut de la moció del 
passat Ple. El grup de CiU es suma a la moció d’avui en tots els seus termes. Està d’acord amb la Sra. 
Bergés en l’existència d’una gran confusió, que creu ha estat protagonitzada per persones del PSC 
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(els Srs. Llena, Ros, Siurana i Montilla). Resum les posicions de tots quatre i creu sorprenent que qui 
hagi estat més contundent en la defensa dels interessos de Lleida hagi estat el Sr. Siurana. S’ha creat 
una confusió amb relació a una gran expectativa que semblava quedar en no res. Cal reconduir tot 
aquest procés amb el compliment de l’acord del Govern.  
 
El Sr. Presseguer agraeix el vot favorable del grup de CiU. Creu però, que cal recordar tres coses. La 
primera, que la persona que va forçar l’acord de Govern per tal que la Conselleria d’Agricultura fos a 
Lleida va ser un conseller socialista; cal reconèixer, doncs, qui va tenir la iniciativa d’aquest acord, que 
va ser adoptat pel Govern del President Maragall i que va resultar un exemple de descentralització. En 
segon lloc celebra que la moció (ben concreta)  tingui un suport majoritari del consistori. En tercer lloc 
destaca que l’acord del Parlament  va ser posterior a la presentació de la moció del PSC als grups 
municipals. La moció del Parlament va ser aprovada per unanimitat i creu coherent que es voti en el 
mateix sentit amb relació a la moció que ara es debat. Reitera la petició al grup del PP per tal que 
canviï el sentit del seu vot.  
 
El Sr. alcalde clou aquest debat dient que l’alcalde defensa Lleida aconseguint del Ministeri de Foment 
la cobertura de la via de tren, aconseguint que sigui possible la investigació a Gardeny (amb 43 milions 
d’inversió), negociant dos plans de barri amb el Govern de la Generalitat, aconseguint cinc milions de 
metres de sòl industrial amb l’INCASOL o aconseguint amb altres administracions un aeroport per 
Lleida. Creu que la memòria és massa fràgil. Per liderar el sector agroalimentari i per tenir una 
Conselleria l’escala de temps no és la dels darrers mesos, setmanes o dies. Abans de 2003-2007 
ningú havia introduït el concepte de capitalitat agroalimentària, no es debatia sobre la facultat de 
veterinària ni es parlava sobre la seu de la Conselleria d’Agricultura a Lleida. Ara estem discutint  com 
obtenir una facultat de Veterinària que fa vint anys, amb un Govern no socialista, va ser feta a la 
Universitat Autònoma de Barcelona. La Conselleria d’Agricultura estava a Barcelona i ningú no ho 
qüestionava. Ningú parlava de lideratge agroalimentari. Aquest és el canvi de debat polític. El Govern 
de la Generalitat aposta per l’equilibri territorial i el Govern de la ciutat es creu el concepte que cal 
construir Catalunya des de Lleida. Estem recuperant molt de temps i molta influència perduda.  
 
S’aprova la moció amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC i ICV-EUiA i 3 abstencions del 
grup del PP.  
 
Punt número 33. Moció del grup municipal d’ ICV-EUiA relativa a la redacció del “Pla d’ acollida” 
per a persones immigrades 
 
La Sra. Rivadulla, com a ponent de la moció, fa referència a l’exposició de motius que justifica la 
proposta de resolució. Ressalta les dificultats que tenen diversos col·lectius d’immigrants per saber els 
recursos que la ciutat té a la seva disposició per satisfer els drets bàsics de la persona. Reconeix la 
tasca duta a terme pel regidors Sr. Aluja en matèria de drets civils i  de respecte de l’immigració, però 
creu que la ciutat necessita elaborar un Pla d’acollida (com tenim per altres sectors de la població), ja 
que la problemàtica a la que s’enfronta aquest col·lectiu requereix l’actuació transversal  de 
l’Ajuntament i del conjunt d’entitats que representen aquests grups de persones. Segurament la seu 
d’atenció d’aquestes persones hauria de recaure en la Regidoria de Drets Civils, però amb els recursos 
necessaris per tal que totes tinguin l’oportunitat de resoldre els seus problemes sense recórrer a un 
gran nombre d’instàncies. En quant als terminis d’implantació del Pla no creu que hi hagi problemes en 
modificar els que conté la moció, ja que l’important és que es faci. No creu que es pugui barrejar el Pla 
d’acollida amb la carta de drets i deures, ja que els drets i deures afecten tothom (siguin immigrants o 
no ho siguin). Si el grup del PSC està d’acord en que el tema de la carta dels drets i deures sigui 
tractat en una altra actuació específica per part de l’Ajuntament i que el Pla d’acollida tingui entitat 
pròpia estaria d’acord amb l’esmena que li han presentat. El grup de CiU també ha plantejat una altra 
esmena amb la qual no estan d’acord: es pretén que els immigrants hagin de passar obligatòriament 
per tot un seguit de cursos; això no els hi demanem a les altres persones que es volen domiciliar a 
Lleida. Amb les  persones nouvingudes hem de tenir el mateix tracte que tenim per a nosaltres 
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mateixos: tots som iguals davant la llei. Es poden oferir voluntàriament tot un seguit d’accions 
formatives, però mai amb caràcter obligatori.  
 
El Sr. Aluja recorda que al debat de la ciutat del 30 de juny de 2005 es va aprovar una proposta de 
resolució (amb 20 vots a favor i l’abstenció de CiU) on es deia que l’Ajuntament de Lleida promouria la 
posada en marxa d’un Pla integral d’atenció a les persones immigrades, destinat a les persones 
estrangeres residents a Lleida, amb la voluntat de facilitar la integració i la cohesió social. En execució 
d’aquest acord fa uns tres anys que hi ha una guia de recursos per immigrants inclosa en la web de la 
Regidoria; hi ha editada també una guia d’acollida. El SIOPI continua funcionant amb gran èxit. Explica 
que la guia esmentada està distribuïda en totes les botigues d’immigració i s’ha repartit a totes les 
entitats d’immigrants. Explica el gran nombre de visites que ha tingut el SIOPI amb motiu de la 
redacció dels informes de reagrupament familiar. Sobre l’aprenentatge del català, s’han fet un gran 
nombre de projectes finançats per la Secretaria d’Immigració de l’Estat i també s’han fet cursos des de 
la Regidoria amb la col·laboració del CNL i ara hi van directament al centre de normalització. No creu 
procedent que es reservi a l’OMAC un lloc específic pels immigrants; aquesta oficina és igual per tots 
els lleidatans i no es poden fer discriminacions. Destaca la importància de disposar a l’OMAC dels 
mediadors. S’ha treballat el codesenvolupament, que provoca que l’immigrant treballi amb les ONG de 
la ciutat. També espera que s’executi el projecte de muntar l’observatori de la immigració. Per tot això 
creu que la majoria dels punts plantejats a la moció ja estan fets i hi ha d’altres amb els que no estan 
d’acord com muntar un punt específic d’atenció a l’OMAC. Per aquest motiu hi votaran en contra.  
 
El Sr. Zapater llegeix la part de la moció en la que es proposa oferir oportunitat per l’aprenentatge del 
català i “si és el cas” de la llengua castellana. No està d’acord amb l’expressió ·”si és el cas”, ja que el 
seu grup defensa la igualtat entre la llengua catalana i la castellana. Per aquest motiu s’abstindran de 
votar la moció. 
 
La Sra. Obis anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar aquesta moció per diverses raons, que 
explica. No votaran en contra perquè consideren positiu poder disposar de la carta de drets  deures 
dels ciutadans durant el primer semestre de l’any 2008. Creu que la carta  té a veure amb el Pla 
d’acollida, ja que els deures els tenim tots: els nouvinguts i els que ja hi som. Creuen que  cal fer 
cursos d’assistència obligatòria, perquè la gent que arriba de nou necessita informació, amb l’objectiu 
de  fer-los-hi mes fàcil la convivència. Cal informació sobre valors de la nostra societat, els episodis 
més significatius de la nostra història, costums, festes, etc. Aquest conjunt d’informacions facilita la 
integració. Aquest és el motiu fonamental del vot anunciat.  
 
La Sra. Ball avança  que el grup del PSC votarà en contra de la moció. Es remet a l’explicació 
exhaustiva que ha fet el Sr. Aluja sobre el funcionament del servei d’informació i orientació a les 
persones immigrades en la Regidoria de Drets Civils. Diu que la qualitat del servei es manté i explica 
les persones que hi treballen en tasques de les agents d’acollida i que col·laboren també amb l’OMAC i 
amb el servei materno - infantil. Per l’any 2008 hi ha pressupost per 2,5 jornades  d’agents d’acollida, 
la qual cosa suposarà un reforçament del servei. En un futur està previst fer la carta de drets i deures 
dels ciutadans; a partir d’aquest document s’estudiarà si existeix la necessitat de fer un pla d’acollida 
concret per a persones nouvingudes.  
 
La Sra. Rivadulla manifesta el seu desconcert per l’actitud de la Sra. Ball que 
aquest matí li ha lliurat una esmena i ara es posiciona en contra. Manifesta el convenciment que a la 
nostra ciutat encara manquen moltes coses per a fer en matèria d’immigració. Reitera la bona tasca 
del Sr. Aluja en els darrers quatre anys però creu que la seva intervenció ha estat cofoïsta i no es pot 
considerar que fer una guia sigui un pla d’acollida. Tenim plans per la infància, per la gent gran, per la 
gent jove.... la immigració té prou entitat per ser també subjecte d’un pla d’atenció. Hem de dedicar un 
temps per a pensar com la nostra ciutat pot atendre millor aquesta situació.  
 
El Sr. Aluja diu que la tasca feta no ha estat només la redacció d’una guia, sinó que abans ja ha 
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explicat tot un seguit d’actuacions i projectes que s’han realitzat o estan en execució.  
 
Es rebutja amb 1 vot a favor del grup d’ICV-EUiA, 17 vots en contra dels grups del PSC i ERC i 9 
abstencions dels grups de CiU i PP.  
 
Punt número 34. Moció del grup de CiU ( transaccionada amb el grup del PSC) relativa a la 
supressió de barreres arquitectòniques en el pàrquing de l’avinguda de Blondel 
 
La Sra. Bertrán diu que aquesta moció ve motivada per la manca d’accessibilitat que té el pàrquing de 
Blondel. El grup de CiU ha demanat reiteradament que es solucioni aquest problema (esmenta les 
reiterades peticions fetes des de l’any 2003 pel seu grup i per altres entitats). Estem a l’any 2007 i 
encara no s’ha acordat ni un calendari de compromisos per dur a terme allò que es demana en la 
moció. Creu que ja es hora de formalitzar aquest compromís de l’equip de govern.  
 
La Sra. Camps planteja una esmena transaccional que s’ha acordat durant el transcurs de la sessió; 
demana disculpes a la resta de grups per no haver-los-hi lliurat abans, ja que no ha estat possible. 
Llegeix la part dispositiva de la moció transaccionada, amb la qual està d’acord el grup de CiU com a 
proponent. Es lliura per escrit al secretari general. 
 
La Sra. Bertrán agraeix i celebra que s’hagi pogut arribar a aquest acord.  
 
La moció s’aprova per unanimitat.   
 
El Sr. alcalde felicita i agraeix el treball de la regidora proponent.  
 
Punt numero 35. Moció del grup de CiU demanant retransmetre les sessions plenàries íntegres 
a través del senyal de TV, ràdio i Internet 
 
El Sr. Gavín intervé com a ponent. Comenta que la transparència i la participació són els motius i la 
essència de la moció que han presentat. Cal donar facilitats al diàleg entre la vida institucional i política 
de la ciutat i la societat. Si el Govern considera necessari destinar recursos a divulgar les obres i els 
serveis que es fan, ha de ser coherent i destinar també  recursos suficients per fer arribar a la 
ciutadania la riquesa de la pluralitat de tots els seus representants: Govern  i oposició. Qualifica de 
“desolador” el paisatge dels bancs del públic de la sala de Plens. La majoria dels assistents són els 
col·laboradors dels grups municipals i els professionals dels mitjans de comunicació; no hi ha públic. Ja 
es va suggerir no fer els plens durant el matí, per facilitar l’assistència de públic. Els mitjans tècnics de 
comunicació dels quals disposem avui permeten facilitar la difusió de les sessions plenàries. No 
proposen cap data concreta d’inici sinó que es busquin els mitjans i els acords accidents per fer 
aquestes emissions. No creu que hi hagi motius raonables per  oposar-se a aquesta proposta.  
 
La Sra. Rivadulla anuncia que votarà a favor de la moció tot i que no té gaire fe en el resultat final. 
Potser no hi ha públic per altres motius. Comenta també la incomoditat dels bancs de la sala. Si 
s’arriba a un acord per la retransmissió dels plens, la ràdio i la televisió poden servir com a instruments 
que facilitin aquesta comunicació. Creu que si en els debats no avorrim gaire el públic potser 
despertarem l’interès de persones que vulguin atansar-se al món de la política.  
 
La Sra. Bergés també anuncia el vot favorable del seu grup.  
 
El Sr. Zapater diu que votaran favorablement per estar d’acord amb el fons i amb la forma de la moció 
presentada.  
 
La Sra. Mínguez anuncia el vot contrari del seu grup. Considera que en aquest moment els mitjans de 
comunicació tenen la possibilitat de fer aquestes transmissions, però són ells qui han de decidir la seva 
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programació. Ara es disposa del text íntegre de les actes a la web de la Paeria. En tot cas creu que la 
decisió sobre aquesta qüestió s’ha d’adoptar en el moment que es posi en marxa la TDT (de la qual 
forma part l’Ajuntament) la qual cosa també en reduiria els costos.  
 
El Sr. Gavín lamenta la posició del grup del PSC, i més quan s’ha demostrat (en la moció anterior) la 
capacitat de poder arribar a acords. Creu que no hi ha voluntat de posar en marxa aquesta iniciativa 
per part del Govern. La lectura de les actes no pot suplir una transmissió: hi ha sessions  força 
avorrides, que únicament poden resultar més atractives amb la força, la naturalitat i la distensió de la 
intervenció en directe. Es demana en la moció  que l’Ajuntament tingui una actitud proactiva, no podem 
deixar aquesta proposta a la voluntat del mitjans de comunicació privats com ha dit la Sra. Mínguez. Es 
pot arribar a acords amb els privats, però amb l’ impuls públic.  Per rebatre l’argument que aquesta 
actuació comportaria costos, el Sr. Gavín explica que la revista de la Paeria també en té, igual que la 
resta de publicacions periòdiques de l’Ajuntament (8) o el percentatge dels contractes destinats a 
propaganda. Es poden destinar alguns fons per explicar la pluralitat democràtica del Ple. Es supedita 
fer les retransmissions al moment en que es disposi de la TDT i realment no sabem quan en 
disposarem d’aquest medi (un any, dos, tres). Hi haurà endarreriments i caldrà buscar recursos d’altres 
administracions perquè la TDT sigui una realitat efectiva. Hi ha molts interrogants i supeditar-ho tot a la 
TDT és ajornar la proposta sense data determinada. Considera que el seu grup no pot acceptar aquest 
 condicionament. 
 
La Sra. Mínguez diu que el vot contrari del seu grup no és per manca de voluntat pel que fa a l’entorn 
de la TDT, ja que els recursos estan planificats i hi ha connexió de fibra òptica per posar-la a disposició 
dels operadors privats, que seran el que hauran d’elegir la seva pròpia programació. La televisió ara és 
privada i són les cadenes qui han de decidir la seva programació. 
 
El Sr. alcalde ratifica la voluntat de l‘equip de govern de fer-ho quan la TDT estigui disponible.  
 
Es rebutja la moció amb 12 vots a favor dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA i  15 vots en contra del 
grup del PSC. 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 

- La Sra. Rivadulla  formula el prec presentat per escrit el passat dia 24. En ell s’explica que la 
plaça d’Agent de Politiques d’Igualtat que va sortir a l’oferta pública d’ocupació de l’any 2007, 
pressupostada per dos mesos, no ha estat encara convocada. Tenint en compte que, segurament, 
ja no es podrà atorgar durant aquest any, es formula el següent prec: Que l’Ajuntament de Lleida 
procedeixi a convocar la plaça d’Agent de Politiques d’Igualtat, abans de la finalització de l’any 
2007.  
El Sr. alcalde diu que en aquests moment aquesta plaça està ocupada en prestació de serveis i 
en tot cas traslladarà el prec al gerent de Recursos Humans perquè procedeixi al tràmit que 
correspongui.  
La Sra. Rivadulla espera que el gerent li comuniqui quan posa en marxa el corresponent procés 
de selecció. 
 
- Amb relació a al mes passat, la Sra. Rivadulla recorda el prec que va formular sobre el 
funcionament de les comissions informatives i la necessitat de deixar clares les normes que 
permetin un correcte seguiment de la tasca de Govern per part de  l’oposició (explica el contingut 
del prec del passat Plenari). L’alcaldia es va comprometre que en la propera Junta de Portaveus 
es plantejaria una proposta que es faria saber a les gerències pel seu compliment. Demana que 
per la propera Junta de Portaveus es presenti aquesta proposta on es fixin en quins terminis s’han 
de presentar les preguntes i les propostes de resolució, per tal que siguin debatudes en la mateixa 
sessió de cada comissió informativa.    
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El Sr. alcalde respon que en la propera Junta de Portaveus tindrà aquesta proposta.  
 
-La Sra. Bergés diu que fa tres mesos es va aprovar per unanimitat una moció  on ens ratificàvem 
 els acords presos fa un any sobre la variant sud de Lleida. Passat aquest temps es va demanar 
que la Generalitat informés sobre els estudis fets per portar a la pràctica les modificacions 
proposades. Pregunta a l’alcaldia si hi ha alguna informació sobre la qüestió o si el Departament 
de PTiOP ha enviat ja alguna proposta.  
El Sr. alcalde respon que li ho ha demanat al secretari general del Departament, Sr. Manel Nadal, 
i ha contestat que segueixen fent els treballs per fer la proposta de traçat, la qual ens trametran. La 
darrera vegada que hi va parlar va ser fa quinze dies, per la qual cosa suposa tindrem la proposta 
en breu. La setmana que ve insistirà en tornar a trucar per reiterar-ho. És un tema amb el que 
parla periòdicament amb el Sr. Nadal.  
 
La Sra. Obis demana saber quin és el posicionament de l’alcalde amb relació a la discoteca de 
ritmes llatins que es vol establir en el número 5 del passatge de Sant Jeroni de la ciutat.  
El Sr. alcalde es remet al compliment de la legalitat vigent: si compleix amb tota la normativa 
necessària podrà obrir i si no la compleix no en podrà. En aquest moment l’expedient està en 
període d’informació  pública i s’estan rebent diferents al·legacions, que s’analitzaran i es 
contestaran. Si compleix la normativa s’autoritzarà i en cas contrari no s’autoritza; fer altra cosa té 
una definició jurídica que es diu prevaricació.  
La Sra. Obis comenta que els veïns d’aquesta zona de Pardinyes  comparen aquests fets amb la 
situació del carrer Alfred Perenya, on hi ha una greu confrontació entre el dret al descans dels 
veïns i el soroll dels carrers (tot i que el locals deuen complir amb la normativa). Defensa el dret 
fonamental del descans.  
El Sr. alcalde creu que la Sra. Obis està prejutjant, cosa que no es pot fer en aquests moments. 
S’estudiarà el cas amb tota la cura de mon i en qualsevol cas s’actuarà com ho fa la guàrdia 
urbana en zones com la d’Alfred Perenya (aprofita el comentari per felicitar el cos per la seva 
actuació).  
La Sra. Obis reitera que en la seva anterior intervenció no feia altra cosa que transmetre les 
opinions dels veïns de barri, que li havien estat comentades.  
 
- La Sra. Rodríguez considera que és molt lamentable que calgui reiterar un prec que va formular 
durant el passat Ple, ja que sembla que les directrius donades pel Sr. alcalde al seu Govern no 
han estat complertes. Es comprova que a les comissions i als òrgans col·legiats del organismes 
autònoms continuen sense estar els expedients a disposició dels regidors, des del moment de la 
convocatòria. Explica que es donen excuses i es diu que vinguin el proper dia a fer les consultes. 
Creu que el regidors tenen el dret de disposar del temps que considerin més adequat per estudiar 
els expedients a partir del moment en que s’ha convocat la reunió. No es pot atribuir aquesta 
conducta ni a l’excés de cel dels funcionaris, ni a la necessitat de fer canvis o modificacions  de les 
propostes, ni a la manca de temps per haver completat els expedients. Demana a l’alcaldia que 
posi ordre en l’equip de govern en aquesta qüestió.  
El Sr. alcalde respon que reiterarà la necessitat del compliment dels terminis; li consta que es 
treballa i es treballa molt. Reiterarà la necessitat de posar a disposició la informació dins els 
terminis.  
El Sr. Guallar formula el prec següent, adreçat al regidor Sr. Alonso, com a responsable d’esports. 
El camp del Llívia de futbol creu que no compleix la normativa i a més té algun punt perillós. Té 
una tanca de ferro perimetral que no guarda la distància de seguretat necessària i també té dos 
banquetes de ciment que estan a molts pocs centímetres de la línia de banda. Com allí juguen 
moltes persones (joves i grans) demana que es solucioni aquest tema, especialment en allò que fa 
referència al perill.  
El Sr. Alonso diu que faran l’estudi corresponent, del qual li donaran compte per escrit; un cop es 
disposi de l’estudi es veurà com cal actuar i que cal fer per evitar qualsevol perill.  
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L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


